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P R O T O K Ó Ł    Nr  XVII/2013 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 17 maja 2013 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.08 

Godzina zakończenia : 14.05 

 

Miejsce obrad : Remiza OSP w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Grzegorz Wacław Gereluk 

5. Józef Waczyński 

6. Ireneusz Jabłoński 

7. Adam Mikutowicz 

8. Rafał Łada 

9. Beata Marlena Jeżerys 

10. Piotr Paweł Dojlida 

11. Barbara Dzienisiuk 

12. Aleksander Werpachowski 

13. Piotr Siemieniuk 

14. Ryszard Sokół 

15. Janusz Sidorowicz 

 

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski – Zastępca Burmistrza 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

5. Robert Wardziński – radny Powiatu 

6. Łukasz Oniśko – Radca Prawny 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad  XVII Sesji : 
1.  Otwarcie obrad. 

2.   Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4.    Informacja Burmistrza Choroszczy z. działalności międzysesyjnej. 

5.    Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

6.    Interpelacje i wnioski radnych. 

7.  Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012 r. oraz podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Choroszczy w tym: 

a)    zapoznanie się z: 

-  sprawozdaniem finansowym za 2012 rok, 

-  sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 rok, 

-  informacją o stanie mienia gminy, 

-  opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

 - stanowiskiem  Komisji Rewizyjnej, 

b)   dyskusja   i   podjęcie   uchwały  w   sprawie   rozpatrzenia   i   zatwierdzenia   sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2012 rok. 

c) dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Choroszczy za 2012 rok. 

8.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

e/ podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi   Białostockiemu   pomocy finansowej. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy 

Choroszcz w przedmiocie zmiany granic gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/dyskusja. 

c/ podjęcie uchwały. 

11.  Rozpatrzenie projektów uchwał  w sprawie  zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza,  

b/ dyskusja. 

c/ podjęcie uchwał. 

12. Rozpatrzenie    projektu    uchwały    w    sprawie    zmiany    zasad    gospodarowania nieruchomościami 

należącymi do zasobu gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

13. Przedstawienie    sprawozdania    Burmistrza    Choroszczy    z    realizacji    programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów uzależnień. 

14. Przedstawienie sprawozdania Burmistrza Choroszczy z realizacji zadań przez kluby sportowe. 

15.   Przedstawienie   sprawozdania   Burmistrza   o   realizacji  zadań   wynikających   z   Programu współpracy  

Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi  działalność 

pożytku publicznego. 

16.  Przedstawienie sprawozdania Kierownika M-G OPS w Choroszczy z działalności za rok 2012. 

17.  Przedstawienie sprawozdania Zespołu Interdyscyplinarnego w Choroszczy z działalności za rok 2012. 

18.  Przedstawienie informacji    Kierownika M-G OPS w Choroszczy z oceny zasobów pomocy społecznej na 

rok 2012 dla gminy Choroszcz. 

19.  Przedstawienie sprawozdań Komisji Rady z działalności w roku 2012: 

-  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

-  Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

-  Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zakończenie obrad Sesji. 
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Ad. 1 -  

 

 Obrady XVII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny radny Jacek Dąbrowski. 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na  7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytał, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad.  

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wniósł następujące zmiany: 

1) wprowadzić dodatkowy punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy    Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań od roku 2013 – jako pkt. 8 

2) przesunąć na pkt. 7 porządku rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w 

budżecie na 2013 rok. 

 

Przewodniczący Rady, po odczytaniu nowego porządku obrad,  poprosił o przyjęcie w drodze 

głosowania  porządku obrad z zaproponowanymi zmianami: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

Ad. 3 – 
 

Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej –  XVI -  Sesji Rady Miejskiej, z poprawką zgłoszoną przez radnego Tomasza 

Kraśnickiego. 

 

Protokół został przyjęty 13 głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

 

Ad. 4 – 
 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym od  marca 2013 r. do maja 2013 r. 
 

      ( informacja w załączeniu) 
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Ad. 5 – 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym od  marca 2013 r. do maja 2013 r. 

 
  

      ( informacja w załączeniu) 

 

Ad. 6 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Józef Waczyński zgłosił potrzebę poprawienia dziurawej nawierzchni ul. Powstania 

Styczniowego w Choroszczy (ulica osiedlowa, ale gminna) oraz o zamontowanie 2 lamp 

wzdłuż ul. Sportowej w Choroszczy. 

 

Radny Aleksander Werpachowski zwracając się do radnego Wardzińskiego poruszył temat 

znaczenia rowów i odwodnienia drogi i w związku z tym poprosił o zainteresowanie się drogą 

w Majątku Rogowo w tym kontekście. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida dodał odcinek drogi: skrzyżowanie ul. Mickiewicza i 3-

go Maja w Choroszczy gdzie  nie ma przepustu lub jest niedrożny. 

 

Radny Grzegorz Gereluk przypomniał, że jako Klub Radnych złożyli wniosek między 

Sesjami odnośnie wymiany rur żeliwnych w wodociągu w Alei Niepodległości przed 

położeniem nawierzchni – nie otrzymali do tej chwili odpowiedzi. 

 

Radny Piotr Tymiński poprosił o wyczyszczenie z piasku (po zimie) chodnika na ul. Zastawie 

I oraz na ul. Piaskowej (do nowego cmentarza).  

Zaproponował także aby teren parkingu przy nowym cmentarzu (ok. 1500 m
2 

) został 

spryskany profesjonalnym opryskiwaczem co odciąży znacznie pracowników. 

Zwracając się do radnego powiatowego przypomniał o konieczności poprawienia nawierzchni 

z kostki granitowej na mostku na ul. Dominikańskiej w Choroszczy. Wskazał również 

potrzebę  malowania przejść dla pieszych i pasów na drogach powiatowych. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zgłosił wniosek, aby Urząd Miejski w Choroszczy niezwłocznie 

przeprowadził analizę organizacji ruchu dla linii 103 na przystankach przy szpitalu w 

Choroszczy przy ul. Sienkiewicza., Po rozpoczęciu prac przy – remoncie  Alei Niepodległości 

przystanki przeniesiono w inne miejsca bez wywieszenia stosownych objaśnień. Kierowcy  

autobusów zatrzymują się na różnych przystankach - raz na starych, raz na nowych, 

pasażerowie są zdezorientowani.  Autobusy mniejsze objeżdżają pętlę, a przegubowe jadą 

Aleją Niepodległości na rondo przy drodze nr 8 i wracają ponownie do Choroszczy aby ul. 

Sienkiewicza jechać na ul. Rynek 11- Listopada. Biorąc pod uwagę czas jazdy i pieniądze, 

 które płacimy za kilometr trasy, sytuacja wymaga natychmiastowej zmiany. Po ustaleniu 

racjonalnego ruchu należy wystosować informację do mieszkańców. 

 

Radny Janusz Sidorowicz zwrócił uwagę, że na rogu ulic Baczyńskiego i Kościuszki 

wylewają się ścieki ze studzienki kanalizacyjnej, podobna sytuacja jest także na ul. 

Mickiewicza (naprzeciw sklepu p. Perkowskich) – należy powiadomić o tym Spółkę ZEC – 

Wod. 
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Radny Grzegorz Gereluk zwracając się do radnego powiatowego poprosił o naprawienie 

rozjeżdżonego chodnika na skrzyżowaniu ulic Mickiewicza i Słowackiego. 

 

Radna Beata Jeżerys zwróciła się z następującymi sprawami: 

1) mpzp w zakresie przydomowych oczyszczalni ścieków: na jakim etapie jest 

przygotowanie tej zmiany i kiedy będzie plan wyłożony do publicznego wglądu? 

2) mostek na granicy sołectw Sienkiewicze – Porosły: czy zostały przeprowadzone, jak 

prosiła, jego oględziny i czy oszacowano koszty aby można było doprowadzić do jego 

przejezdności, 

3) zgłosiła następnie pomysł do rozpatrzenia odnośnie skomunikowania drugiej części 

podbiałostockich wsi i linii 103: aby w ramach tak dużej dopłaty ze strony gminy 

część z kursów do Choroszczy była skierowana na Sz. Kruszewska np. jako linia 

103B. 

 

Radny Piotr Siemieniuk powiedział, że na początku kwietnia składał e-mailowo wniosek o 

zajęcie się drogą w Kolonii Mińce gdzie jest fatalna sytuacja – nie otrzymał odpowiedzi 

chociaż przyznał, że w kwestii udzielania odpowiedzi przez Urząd jest coraz lepiej. Do tej 

pory przejechała tam równiarka, ale ta droga wymaga konkretniejszych działań.  Przypomniał 

także o swoim wniosku odnośnie oznakowania we wsi Barszczewo odnośnie ograniczenia 

prędkości – w tej chwili przez wieś można jechać 90 km/h. Następnie poprosił o udzielenie 

głosu sołtys wsi Zaczerlany. 

 

Róża Urban zwróciła uwagę na niewłaściwe jej zdaniem zachowanie pracownika Referatu 

Geodezji, który zajmuje się sprawami tzw. śmieciowymi w tym deklaracjami. W rozmowie z 

nią odmówił np. przeprowadzenia rozmów z sołtysami czy też udzielenia pomocy osobom 

starszym w złożeniu deklaracji. 

Do głosu krytyki dołączyli: Piotr Dojlida, Mariola Popko – sołtys wsi Rogowo i Waldemar 

Hryniewicki – sołtys wsi Jeroniki. 

 

Przewodniczący rady Piotr Dojlida przypomniał głos radnego Gereluka z ostatniej Sesji: cyt. 

„Radny Grzegorz Gereluk wypowiedział się w kwestii wzajemnego informowania się i 

angażowania się we wzajemne działania. Radny Wardziński dopominał się  żeby zrobić coś w 

tym kierunku, żeby dostali potwierdzenie bo on nie może sam wychodzić z taką inicjatywą 

gdyż ma zarzuty, że za dużo idzie dla Choroszczy i inni Burmistrzowie stawiają veto więc 

żeby ze strony Rady podjąć jakieś kroki. Dzwonił do Przewodniczącego Rady i rozmawiał o 

tym , że jest pilna sprawa i trzeba zwołać Sesję i na drugi dzień Sesja była zwołana i dobrze 

się stało, że temat Alei został załatwiony.” Rozdał następnie, przygotowany przez dyr. 

Jędrzejewskiego, materiał odnośnie inwestycji na drogach powiatowych w latach 2007 – 

2012. Wynika z nich, że zdecydowanym liderem jest gmina Choroszcz: 18 842 tys zł ( w tym 

środki powiatowe 5 435 zł, gminne ponad 7 mln zł, ze „schetynówki” ok. 6 mln zł); Czarna 

Białostocka ponad 3 mln zł, Dobrzyniewo ponad 4 mln zł, , Gródek ponad 8 mln zł, 

Juchnowiec ponad 12 mln zł. Byliśmy we wspomnianych latach liderem dzięki dobrej 

współpracy z Powiatem. Pan Wardziński został tu w jakiś sposób wyróżniony, ale od 2010 r. 

jest on radnym powiatowym i była w tym czasie tylko 1 droga powiatowa w Klepaczach – 

jeśli pomógł on w tej inwestycji to dziękuje mu w tym miejscu. Jako gmina byli liderem i 

wnioskodawcą w pozyskiwaniu środków ze „schetynówek” - aby nie było przekłamań jeśli 

chodzi o inwestycje za kadencji p. Wardzińskiego. Zwrócił uwagę, że jest to wspólny sukces i 

nie należy inaczej informować, aby nie tworzyć podziałów.  
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Burmistrz Jerzy Ułanowicz udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że: 

1) 2 lampy na ul. Sportowej: wniosek słuszny tylko w budżecie nie mamy na to środków, 

2) wymiana żeliwnych rur wodociągu: rozmawiał z Prezesem Buczkowskim, który twierdzi, 

że na dzień dzisiejszy te rury są w dobrym stanie, dotąd nie było żadnych awarii; jeśli 

droga zacznie być budowana to ZEC dokona przeglądu tych rur i ich stanu – 

przypomniał, że to wszystko wiąże się z kosztami dodatkowymi; 

3) sprzątanie piasku – będzie zorganizowane. Zwracając się do radnego Wardzińskiego 

przypomniał, że jest niedokończona  ul.Mickiewicza i będzie to uwzględnione w 

rozliczeniu z Powiatem. Natomiast spryskanie terenu parkingu przy cmentarzu 

profesjonalnym sprzętem do rozpatrzenia ponieważ obawia się ewentualnej ingerencji 

ochrony środowiska, 

4) jeśli chodzi o przystanki i kursowanie linii 103 w związku z rozpoczętą inwestycją na 

Alei Niepodległości – zamieszanie było w pierwszym dniu zmiany, w tej chwili jest już 

sytuacja opanowana, ale będzie przygotowana odpowiednia informacja dla mieszkańców; 

5) sprawa wybijającej kanalizacji zostanie sprawdzona; 

6) odnośnie mpzp i przydomowych oczyszczalni: jest przygotowany raport odziaływania na 

środowisko, chcemy tą zmianę uchwalić do końca roku; 

7) mostek: jest nieobecny drogowiec i nie wiemy czy sprawdził ten mostek; 

8) nowa organizacja transportu to obszerny temat i w przyszłości zostanie zorganizowana 

komisja nt temat w tym odnośnie regulacji trasy 103 po Choroszczy -  po wybudowaniu 

Alei; 

9) Mińce: bieżącej naprawy nie było jeszcze na żadnej drodze, ale nie przypomina sobie aby 

ta droga była uwzględniona w protokole Komisji Gospodarki, F i R po dokonanej wizji 

dróg w terenie; 

10) odnośnie pracownika geodezji zajmującego się deklaracjami śmieciowymi- była już mu 

zwracana uwaga, ale należy pamiętać że zachowania ludzi też są różne; 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski poprosił o zrozumienie, że pracownik ten prowadzi 

w tej chwili sprawy chyba najtrudniejsze w gminie i jest dużo przypadków, że właśnie 

mieszkańcy przychodzą z negatywnym nastawieniem i trudno się  wtedy rozmawia. 

Poinformował przy okazji, że rozesłane zostanie pismo do wszystkich, którzy jeszcze 

deklaracji nie złożyli ponieważ jest to obowiązek rangi PIT-u do Urzędu Skarbowego. 

Informacje w deklaracji śmieciowej objęte są tajemnicą skarbową i to, że pracownik twierdzi, 

że nie może rozmawiać z sołtysami to prawda – nie może rozmawiać o tym żeby sołtysi 

przynosili  deklaracje, możemy prosić żeby przekazali druki deklaracji, lub pomogli je 

wypełnić. Zwracamy pracownikowi uwagę i uczymy pracy urzędniczej, ale poprosił o 

zrozumienie także jego sytuacji.  

 

Radny Robert Wardziński zwracając się do Przewodniczącego Rady wyraził swoje odczucie, 

że jego nazwisko budzi niezrozumiałą dla niego reakcję Przewodniczącego Rady, który przy 

tej okazji porusza ciągle temat inwestycji na Alei Niepodległości. Przypomniał, że ten temat 

toczy się od dawna, został dopięty z pewnymi trudnościami, budowa w końcu zaczęła się. 

Zawsze są jakieś trudności – przypomniał, że na Komisji i Sesji, w których uczestniczył także 

p. Żmujdzin  omawiano zagrożenia związane z nieotrzymaniem dotacji od Wojewody i 

pytaniami czy robić tą inwestycję. Udało się przez to przebrnąć i inwestycja na Alei została 

rozpoczęta, a to że stanęło to pod znakiem zapytania przez potencjalne niedopatrzenie w 

formie kanalizacji też było omawiane na Sesji. Na szczęście udało się dojść do porozumienia 

z Burmistrzem i będzie to robione. Nie rozumie zarzutu Przewodniczącego – nigdy nie 

mówił, że tylko on to robi, zawsze podkreśla, że to wspólne działania. Nie rozumie 

podawania liczb w kontekście jego osoby jako członka Zarządu Powiatu. Czy zrobił mało czy 
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dużo, czy pozyskał jakieś kwoty dla Gminy, czy że te liczby są nieadekwatne – do czego? Za 

część tych środków zdobytych odpowiada p. Żmujdzin, który oczywiście jest dłużej jako 

radny powiatowy. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida wyjaśnił, że nic nie ma do p. Wardzińskiego – chciał 

tylko wyjaśnić sytuację z pozyskiwaniem środków przez Gminę Choroszcz. 

 

Romuald Ożlański (dyrektor M-GCK) złożył wyjaśnienia odnośnie wniosku p. *((wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie 

do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) z 

poprzedniej Sesji: o rozważenie możliwości przedłużenia godzin pracy Centrum Kultury w 

Choroszczy. Otóż po przeprowadzeniu rozmów z pracownikami Centrum i społecznymi 

stowarzyszeniami jest to niemożliwe i niezasadne  bo zajęcia są w tej chwili ujęte w 

godzinach 8-21 (wtorki, piątki) i 8-20 (poniedziałki, środy i czwartki). W tym czasie wszyscy 

mogą uczestniczyć w tych zajęciach – oczywiście w miarę możliwości. W tej chwili z zajęć 

proponowanych przez Centrum korzysta ok. 200 osób. Większość zajęć dla dzieci kończy się 

o godz. 19, dorośli są dłużej. Oprócz tego pracują w soboty 9-13, a także w niektóre niedziele, 

święta, dni wolne od pracy. Przekazał obecnym harmonogram pracy M-G CK.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zapytał radnego Wardzińskigo czy ma on informacje 

odnośnie dofinansowania inwestycji na Alei Niepodległości z budżetu państwa. 

 

Radny Robert Wardziński powiedział, że na tą chwilę (a wczoraj było posiedzenie 

powiatowej Komisji Infrastruktury) takiej wiedzy nie mają. Podejrzewa, że tego 

dofinansowania raczej nie otrzymają biorąc pod uwagę jak zostają rozstrzygnięte przetargi. 

Może tylko dodać, że „a jednak” tą drogę robią nie czekając na dofinansowanie. 

 

 

 

 Ad. 7 – 
 

Burmistrz Choroszczy przedstawił propozycję zmian budżetu gminy na 2013 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz przedstawił następujące propozycje zmian w budżecie gminy na 2013 

rok dokonując następujących zmian w planie: 

1. zwiększyć  plan dochodów z tytułu ponadplanowego wykonania o 8 925 zł: 

- środki unijne projektu Renowacja nawierzchni trawiastej… - 8 925 zł 

2. zwiększyć plan wydatków o kwotę 8 925 zł: 

- termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – 5 000 zł 

- przyłącze do przedszkola w Choroszczy – projekt - 2 440 zł 

- projekt drogi w Krupnikach – 874 zł 

- dodatki mieszkaniowe – 611 zł 

3. zmniejszyć plan dochodów i wydatków o 323 158 zł - projekt Budowa parkingu samochodowego 

oraz zadaszonej wiaty w Śliwnie Gm. Choroszcz będzie realizowany przez SGGN. 

4. dokonać przesunięcia kwoty 30 000 zł na dotację SGGN w związku z realizacją projektu Budowa 

parkingu samochodowego oraz zadaszonej wiaty w Śliwnie Gm. Choroszcz. 

5. zwiększyć plan dochodów i wydatków z tytułu opłat związanych z ochroną środowiska – 8 640 zł. 

6. w związku z realizacją projektu „Odnawialna energia słoneczna sposobem na poprawę czystości 

powietrza na terenie gminy Choroszcz” zmienić plan: 

- dochodów: zwiększyć plan wpłat od mieszkańców o 424 454 zł, zmniejszyć plan dochodów unijnych 

o 2 466 057 zł  
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- wydatków – zmniejszyć plan wydatków o 2 041 603 zł. 

7. zmniejszyć plan wydatków na inwestycję Remont świetlicy wiejskiej w Rogowie – 21 200 zł 

8. zwiększyć plan wydatków na inwestycję Budowa kanalizacji sanitarnej Porosły-Krupniki – 

dokumentacja techniczna – 21 200 zł. 

9. dokonać przesunięcia środków z zakupu samochodu do OSP w Złotorii na przedłużenie kanału 

sanitarnego w ul. Zastawie I w Choroszczy – 140 000 zł. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektu uchwały odnośnie zmian w budżecie na 2013 

rok. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 7 za  przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za  przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2013 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo Rafał Łada. 

 

(uchwała Nr XVII/169/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona  39) 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie propozycji w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy    Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań od roku 2013. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska wyjaśniła, że zmiana dotyczy przesunięcia 

środków z odnawialnej energii na 2014 rok – spełnione są wszystkie wskaźniki. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy    

Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań od roku 2013. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo Rafał Łada. 
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(uchwała Nr XVII/170/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 40 ) 

Ad. 9 a– 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady Piotr 

Dojlida poprosił o przedstawienie: sprawozdania finansowego za 2012 rok, sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2012 rok oraz informacji o stanie mienia Gminy. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska poinformowała, że: ( wg stanu na koniec roku) 

 

1) bilans z wykonania budżetu: 

- środki pieniężne – 1 384 735,70 zł 

- należności i rozliczenia –  213 826,32 zł 

- zobowiązania – 12 990 352,94 zł 

- aktywa netto budżetu -  - 11 814 439,92 zł 

- suma aktywów – 1 598 562,02 zł 

- suma pasywów –  1 598 562,02 zł 

2) bilans jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego: 

- aktywa trwałe –  78 052 053,47 zł 

- wartości niematerialne i prawne –  0,00 zł 

- rzeczowe aktywa trwałe –  66 204 552,44 zł 

- środki trwałe – 62 984 485,47 zł 

- inwestycje rozpoczęte –  3 220 067, 00 zł 

- należności długoterminowe – 117 501, 00 zł 

- długoterminowe aktywa finansowe – 11 730 000,00 zł 

- aktywa obrotowe –  2 070 604,39 zł 

- fundusz – 77 587 687,11 zł 

- fundusz jednostki –  75 670 518,70 zł 

- wynik finansowy netto – 1 917 178,93 zł 

- zobowiązania długoterminowe –  0,00 zł 

- zobowiązania krótkoterminowe – 1 947 720,65 zł 

- fundusze specjalne – 227 243,04 zł 

- aktywa razem – 80 122 657,86 zł 

- pasywa razem – 80 122 657,86 zł. 

3) zestawienie zmian w funduszu: 

- zwiększenie funduszu – 60 753 772,19 zł 

- zmniejszenie funduszu – 54 569 398,29 zł 

- fundusz na koniec roku – 75 670 518,70zł 

- wynik finansowy netto za rok bieżący – 1 917 178,93zł 

4) rachunek zysków i strat: 

- przychody netto z podstawowej działalności operacyjnej – 30 864 994,98 zł 

- koszty działalność operacyjnej – 28 431 336,89 zł 

- zysk z działalności podstawowej – 2 433 658,09 zł 

- pozostałe przychody operacyjne – 60 458,53 zł 

- pozostałe koszty operacyjne – 88 617,48 zł 

- zysk z działalności operacyjnej – 2 405 499,14 zł 

- przychody finansowe – 117 072,75 zł 

- koszty finansowe – 605 392,96 zł 

- zysk z działalności gospodarczej (zysk brutto) – 1 917 178,93 zł 

- zysk netto – 1 917 178,93 zł 
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 Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Choroszcz za 2012 rok łącznie z 

informacją o stanie mienia komunalnego przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 Jerzy Ułanowicz poinformował że: 

 
Zwiększono plan dochodów: 

1.  o kwotę 1 691 198 zł z tytułu przyznanych dotacji celowych z przeznaczeniem na: 

 realizację programu w zakresie dożywiania – 43 900 zł, 

 administrację – 1 275 zł, 

 realizację ustawy z dn. 10.03.2006 r. o zwrocie podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego 

wykorzystywanego do produkcji rolnej – 144 268 zł, 

 dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów – 108 670 zł 

 dotacja na wyprawkę szkolną – 12 670 zł 

 dotacja na organizację Jam session – 1 000 zł 

 wspieranie niektórych osób pobierających świadczenie pielęgnacyjne – 33 400 zł 

 przebudowę ulic w Klepaczach – 1 289 573 zł 

 wybory samorządowe – 3 759 zł 

 remont remizy OSP w Choroszczy – 7 500 zł 

 komisja egzaminacyjna na wyższy stopień w oświacie – 660 zł 

 zmniejszenie dotacji na świadczenia – 63 000 zł 

 dotacja na składki zdrowotne od świadczeń – 12 823 zł 

 dotacja na zasiłki celowe – 14 422 zł 

 dotacja na zasiłki stałe – 67 545 zł 

 dotacja na utrzymanie ośrodka pomocy społecznej – 12 733 zł 

Zmian w planie wydatków dokonano zgodnie z dyspozycjami dysponentów przyznających dotacje. 

2. z tytułu przeszacowania dochodów – 1 596 132 zł: 

- sprzedaż gruntów – 326 800 zł 

- podatek od nieruchomości od osób fizycznych – 571 500 zł 

- podatek od nieruchomości od osób prawnych – 149 700 zł 

 refundacja prac społecznie- użytecznych – 13 760 zł 

 podatek leśny od osób prawnych – 3 700 zł 

 podatek leśny od osób fizycznych – 13 760 zł 

 podatek transportowy od osób prawnych – 62 683 zł 

 podatek transportowy od osób fizycznych – 88 000 zł 

 podatek od spadków i darowizn – 6 000 zł 

 udziały w podatku dochodowym od osób prawnych – 4 657 zł 

 opłata targowa – 27 zł 

 podatek od czynności cywilno – prawnych – 8 190 zł 

 odsetki od podatków od osób prawnych – 5 700 zł 

 odsetki od podatków od osób fizycznych – 20 000 zł 
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 rekompensata utraconych dochodów podatkowych – 11 321 zł 

 refundacja prac interwencyjnych – 35 400 zł 

 subwencja oświatowa – 153 509 zł 

 środki na uzupełnienie dochodów – 21 560 zł 

 zwrot za f. sołeckie – 46 635 zł 

 opłaty za obwody łowieckie – 2 735 zł 

 odsetki od nieterminowych wpłat w gospodarce nieruchomościami – 7 000 zł 

 wpłaty za Internet – 1 239 zł 

 wpłaty za ksero – 60 zł 

 refundacja prac interwencyjnych za 2011 r. – 1 836 zł 

 zwrot za targi – 98 zł 

 wynajem sali w OSP Choroszcz 2 650 zł 

 wpłata na motopompę – 1 838 zł 

 wpłaty za zezwolenia za sprzedaż alkoholu – 30 000 zł 

 refundacja prac interwencyjnych pracowników obsługujących boisko – 5 774 zł 

3. o 439 411 zł z tytułu pozyskania innych środków: 

 realizacja projektu Szkolenie ratowników OSP z Gminy Choroszcz – 46 242 zł 

 realizacja projektu „Narwiański Internet równych szans” – 325 120 zł 

 realizacja projektu „Jutro może być inaczej” – 66 525 zł 

 realizacja projektu „Remont budynku komunalnego mieszczącego świetlicę wiejską w Barszczewie”- 1 524 

zł 

Zmniejszono plan dochodów o 4 624 359 zł: 

1. realizacja projektu Lepiej w grupie niż w chałupie – 196 916 zł 

2. realizacja projektu „Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej…” – 561 836 zł 

3. realizacja projektu Sport bez granic – 3 169 004 zł 

4. udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych – 610 995 zł 

5. opłata eksploatacyjna – 4 259 zł 

6. zajęcie pasa drogowego – 1 800 zł 

7. użytkowanie wieczyste – 8 239 zł 

8. opłaty adiacenckie – 43 530 zł 

9. wynajem lokali – 7 800 zł 

10. wypisy i wyrysy – 2 680 zł 

11. podatek płacony w formie karty podatkowej – 6 700 zł 

12. podatek rolny od osób prawnych – 600 zł 

13. opłata skarbowa – 10 000 zł 

Po wprowadzonych zmianach budżet wynosi: 

1) dochody: 

– plan – 31 491 674 zł w tym: 

dochody bieżące  - 28 560 736 zł 

dochody majątkowe – 2 930 938 zł 
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– wykonanie – 31 554 276,16 zł, w tym 

dochody bieżące  - 28 584 916,05 zł 

dochody majątkowe – 2 969 360,11 zł 

2) wydatki: 

– plan – 34 293 662 zł w tym: 

wydatki bieżące  - 27 991 873 zł 

wydatki majątkowe – 6 301 789 zł 

– wykonanie – 33 131 665,45 zł, w tym 

wydatki bieżące  - 27 095 013,87 zł 

wydatki majątkowe – 6 036 651,58 zł 

DOCHODY 

Transport i łączność 

  43 000 zł – dotacja na zimowe utrzymanie dróg powiatowych 

 990 923,50 zł – dotacja na Przebudowę ulic w Klepaczach…- ul. Kolejowa 

 kwotę 14 014,94 zł stanowią opłaty za zajęcie pasa drogowego i są realizowane zgodnie z założeniami, 

natomiast 5,19 to odsetki za nieterminowe wpłaty 

 1 350 zł – wpłata biura projektowego za dokumentację drogi Złotoria – Tykocin 

 281 680 zł - dotacja budżetu państwa na Przebudowę ulic w Klepaczach…- ul. Wodociągowa 

Gospodarka mieszkaniowa 

 34 169,71 zł – refundacja robót publicznych 

 wpływy za użytkowanie wieczyste zostały zrealizowane w 106,74 %. Dochody z tytułu użytkowania 

wieczystego gruntów w 2012 roku dotyczyły opłat rocznych za 66 nieruchomości, w tym za 19 

nieruchomości będących w użytkowaniu wieczystym  jednostek prawnych. W 2012 roku nie sprzedawano i 

przekształcano  użytkowania wieczystego oraz nie wypowiadano opłat rocznych z tytułu użytkowania  

wieczystego.  

 wpływy z różnych opłat – są to opłaty adiacenckie –i są zrealizowane w 104,38 % wpływów planowanych. 

W 2012 roku nie prowadzono postępowań administracyjnych dotyczących naliczenia opłat planistycznych i 

opłat adiacenckich z tytułu infrastruktury. Realizacja budżetu w zakresie  opłat adiacenckich z tytułu 

podziału nieruchomości związana jest z ilością zrealizowanych podziałów w danym roku. W 2012 roku 

przeprowadzono  18 postępowań administracyjnych  w zakresie naliczenia opłat  zakończonych decyzjami 

ostatecznymi. 

 nie wszczęto żadnego postępowania dot. ustalenia opłaty planistycznej (brak sprzedaży nieruchomości 

podlegających opłacie).  

 dochody z najmu i dzierżawy wykonane w 98,49 %: 

1. dochody z najmu lokali użytkowych – 33 370,22 zł 

2. dochody z najmu lokali mieszkalnych – 69 410,40 zł 

3. dochody z tytułu dzierżawy gruntu – 51 283,94 zł 

4. dochody z tytułu dzierżawy pomieszczeń pod ośrodki zdrowia – 9 247,65 zł 

5. dochody z tytułu dzierżawy urządzeń wodno-kanalizacyjnych – 102 582,03 

 wpływy z usług – opłaty eksploatacyjne za wynajęte pomieszczenia wykonano w 132,93 % 
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 odsetki – zostały naliczone i opłacone od nieterminowych opłat w/w należności, 

 wpłynęła kwota 4 372 zł – zwrot kosztów procesowych 

 kwota 1 238,85 zł to wpłaty za użytkowanie Internetu 

 wpłynęły środki unijne jako refundacja zrealizowanych inwestycji:  

- zagospodarowanie centrum wsi Izbiszcze… - 450 000 zł 

- remont budynku komunalnego mieszczącego świetlicę wiejską w Barszczewie – 106 247,88 zł 

-     z tytułu sprzedaży działek wpłynęła kwota 855 400 zł. W 2012 roku Gmina Choroszcz sprzedała 14 

nieruchomości położonych w obrębach geodezyjnych : Ruszczany 1, Łyski 1, Choroszcz 6, Klepacze 2, Porosły 

3, Krupniki 1, w tym w przetargu nieograniczonym 7 nieruchomości położonych w obrębach: Ruszczany 1, m. 

Choroszcz 4, Klepacze 2 w przetargu ograniczonym dla osób będących właścicielami nieruchomości 

przyległych: 2 nieruchomości położone w m. Choroszcz oraz bezprzetargowo na poprawienie warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej 5 nieruchomości położonych w obrębie Łyski 1, Choroszcz 1, 

Porosły 3. 

Administracja publiczna 

 dotacja na administrację – 107 275 zł 

 wpłata na gazetę sołecką – 119,76 zł 

 wpłynęła nieplanowana kwota 20,15 zł z tytułu prowizji od informacji adresowej 

 opłaty za ksero zrealizowano w 175,99 %, 

 wynajem samochodu – 164,93 zł 

 zwrot delegacji – 171,74 zł 

 opłata za informacje publiczne 15 zł 

 refundacja prac interwencyjnych za 2011 r.- 1 651,82 zł 

 zwrot z tytułu korekty faktury – 98,40 zł. 

Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrona prawa 

 - 2 350 zł - Dotacja na prowadzenie stałego spisu wyborców 

- 3 759 zł – dotacja na wybory samorządowe. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

 dochody z tytułu wynajmu świetlic OSP są zrealizowane w 107,96 %. 

 sprzedaż samochodów strażackich – 5 800 zł 

  dotacja  w kwocie 46 241,67 zł na realizację projektu Szkolenie ratowników OSP z Gminy Choroszcz. 

 dotacja z Powiatu na remont strażnicy OSP w Choroszczy – 7 500 zł 

Dochody od osób prawnych, fizycznych i innych jednostek nie posiadających osobowości prawnej 

Dochody ogółem zostały wykonane w 101,26 %. 

Zalegającym podatnikom podatku od nieruchomości i podatku rolnego wystawiono 2166 upomnień na 

łączną kwotę – 904 945,96 zł oraz 429 szt. tytułów wykonawczych na łączną kwotę – 200 736,67 zł. 

W  2012r. rozpatrzono 26 wniosków  o umorzenie  zaległości podatkowych.    Wnioski zostały rozpatrzone  w 

sposób następujący: 21 – pozytywnie, 5 pozostało bez rozpatrzenia. Umorzono łączne zobowiązanie pieniężne  

od osób fizycznych  na ogólną   kwotę  9 146,20 zł, w tym:  podatek rolny  -   2 265,68 zł, podatek od 

nieruchomości  -  6 733,63 zł, podatek leśny -146,89 zł. 

Wpływy z tytułu zezwoleń na sprzedaż alkoholu zrealizowano w 99,15 %. 
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W roku 2012 we wszystkich 3-grupach alkoholi wydano łącznie 31 zezwoleń na sprzedaż alkoholu. 

Obecnie w 37 punktach sprzedaży funkcjonuje: 

-    do 4,5% alkoholu oraz piwo - 37 zezwoleń 

-    pow. 4,5% alkoholu - 31 zezwoleń 

-    pow. 18% alkoholu - 27 zezwoleń. 

Różne rozliczenia 

 subwencja ogólna z budżetu państwa wpływała na bieżąco 

 pozostałe odsetki – jest to prowizja bankowa od posiadanych środków pieniężnych – wykonanie stanowi 

100,80% planu 

 46 635,53 zł – zwrot części f. sołeckich realizowanych w 2011 r. 

Oświata i wychowanie 

W 2012 r. wpłynęły środki na realizację projektu Lepiej w grupie niż w chałupie – 275 640,60 zł 

Dochody realizowane w jednostkach oświatowych stanowią 36,60 % planu. Kwotę 282,30 zł uzyskano 

z wynajmu pomieszczenia w SP Kruszewo, z tytułu kapitalizacji odsetek – 227,09 zł oraz z  pozostałych źródeł – 

336,45 zł.  

Pomoc społeczna 

 Poza wpływem dotacji na pomoc społeczną, są to dochody uzyskane z tytułu zwrotu zaliczek 

alimentacyjnych i funduszu alimentacyjnego– 20 462,05 zł, dochody z tytułu kapitalizacji odsetek – 15,89 

zł oraz refundacja prac społecznie użytecznych – 13 948,80 zł. 

Opieka społeczna 

- wpłynęła dotacja na realizację projektu Jutro może być inaczej – 61 589,06 zł 

- wpłynęła dotacja na realizację projektu Narwiański Internet równych szans – 269 401,76zł. 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

 wpłynęła  dotacja dotycząca zrealizowanego w 2011 r. projektu usuwania azbestu – 19 891,83 zł. 

- uzyskano dochody w wysokości 21 403,76 zł z tytułu opłat środowiskowych z Urzędu Marszałkowskiego.  

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. 

- 1 000 zł – dotacja na organizację Jamsession 

- 7 819,70 zł – wpływ unijnych środków na realizację projektu Przeprowadzenie pikniku rodzinnego pn. Drzewo 

rodzinne 

Kultura fizyczna i sport 

- 501 zł- opłaty za lodowisko 

- odsetki od nieterminowo opłaconej faktury z tytułu uszkodzenia lodowiska – 757,65 zł oraz usunięcie awarii – 

233,55 zł 

- refundacja prac interwencyjnych – 5 993,11 zł. 

WYDATKI 

Z planowanej na 2012 r. kwoty wydatków 34 293 662 zł w 2012 r. wydano 33 131 665,45 zł co stanowi 

96,61 % planu, z tego: 

1) wydatki bieżące: 

– plan – 27 991 873 zł, 

– wykonanie – 27 095 013,87 zł. 
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2) wydatki majątkowe: 

– plan – 6 301 789 zł, 

– wykonanie – 6 036 651,58 zł. 

Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 

Odnawialna energia słoneczna sposobem na poprawę czystości powietrza na terenie Gminy Choroszcz – koszt 

18 000,00 zł – napisanie wniosku wraz ze studium. 

Transport i łączność 

W 2012 r. wydano 638 770 zł, na dopłatę Miastu Białystok do komunikacji miejskiej i 11 757,31 zł za 

komunikację do Paniek. 

W 2012 wydano 163 000 zł na zimowe utrzymanie dróg powiatowych, z tego z  dotacji Powiatu - 

43 000 zł, natomiast 120 000 zł to koszt pokryty ze środków Gminy Choroszcz. 

Z planowanych wydatków inwestycyjnych zrealizowano: 

- przebudowa drogi w Rogowie  - etap III – 2 000 zł  - sporządzenie kosztorysu 

- przebudowa ulic w Klepaczach: ulicy Kolejowej w ciągu drogi powiatowej nr 1549B oraz ulicy Wodociągowej 

w ciągu drogi gminnej nr 6266  

- dotacja na wykonanie zatoki autobusowej i dojść dla pieszych w ciągu drogi powiatowej Nr 1535B w 

miejscowości Sienkiewicze – 51 540,93 zł 

- dotacja na opracowanie dokumentacji projektowej na budowę drogi powiatowej Nr 1551B: droga 8 – Porosły – 

Krupniki – 39 709 zł. 

W 2012 r. wydatki bieżące zamknęły się w kwocie 859 535,27 zł - środki finansowe stanowią m. in. koszt 

utrzymania pracowników zajmujących się drogami. Ponadto: 

 profilowanie dróg żwirowych i gruntowych na terenie miasta i  wszystkich sołectw Gminy      Choroszcz  -  

103 076 zł, 

 zimowe  utrzymanie  dróg  gminnych na terenie miasta i gminy Choroszcz  -  284 838 zł, 

 kruszenie kamieni polnych i gruzu betonowego  -  46 961 zł, 

 ogrodzenie parkingu przy Orliku – 2 657 zł, 

 bieżące utrzymanie dróg – 281 712 zł, 

 naprawa nawierzchni asfaltowej dróg gminnych na terenie miasta i gminy Choroszcz (asfalt TAR-CAN w 

workach)  -  7 837 zł, 

 remont nawierzchni asfaltowej oraz nawierzchni z kostki betonowej polbruk na wjeździe do straży pożarnej 

ul. Dominikańska w Choroszczy  -  3 008 zł, 

 pozimowe zamiatanie ulic w pasie dróg gminnych na terenie miasta Choroszcz – 5 507 zł, 

 wytyczenie dróg gminnych w miejscowościach: Kruszewo, Dzikie Kolonia, Złotoria, Rogowo Kolonia, ul. 

Torfowa w Choroszczy - 3 630 zł, 

 budowa przyłącza kanalizacji deszczowej na ul. Żółtkowskiej w Choroszczy  -  2 214 zł, 

 pompowanie wody po wiosennych roztopach w miejscowości Kolonia Dzikie  -  560 zł, 

 wiata przystankowa autobusu szkolnego w miejscowości Ogrodniki – 433 zł, 

 przepusty pod zjazdami w miejscowościach: Kruszewo, Klepacze, Babino - 3 393 zł  

 naprawa mostku drewnianego na rzece Horodnianka w miejscowości Krupniki- 233,66 zł, 
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 malowanie pasów stanowisk postojowych na parkingach przy cmentarzu, oraz pasów na przejściach dla 

pieszych na ul.: Ogrodowej, Powstania Styczniowego - 3 228 zł 

 regulacja studni na kanale sanitarnym i kanale deszczowym w ul. Powstania Styczniowego - 4 040 zł, 

 oznakowanie pionowe (znaki + słupki) - 5 401 zł, 

 naprawa drogi gminnej w sołectwie Mińce - 6 505 zł – f. sołecki, 

 naprawa drogi gminnej w miejscowości Babino - 7 033 zł - f. sołecki, 

 wiata autobusowa w miejscowości Śliwno - 4 451 zł - f. sołecki. 

Ze środków inwestycyjnych wydano 1 372 846,62 zł na: 

- wykonanie odwodnienia w ul. Żółtkowskiej w Choroszczy – 2 214 zł 

- budowę zatok przystankowych w ul. Dominikańskiej w Choroszczy – 31 937,70 zł  

- przebudowę drogi w Pańkach - przebudowa drogi na długości 310,75 m z wykorzystaniem istniejącego 

kruszywa naturalnego stabilizowanego mechanicznie, wykonanie warstwy ścieralnej z mieszanki mineralno – 

bitumicznej o gr. 5 cm – 63 754,71 zł 

- przebudowę ulic w Klepaczach: ulicy Kolejowej w ciągu drogi powiatowej nr 1549B – 1 137 181,25 zł 

- odwodnienie drogi w Dzikich – koszt 46 805,61 zł  

- drogę do cmentarza w Złotorii – koszt 47 663,35 zł  

- przebudowę ul. Szkolnej w Choroszczy – 12 300 zł - Wykonanie dokumentacji projektowej remontu 

nawierzchni drogi gminnej 

- remont drogi gminnej w Złotorii Podlesie – koszt 5 535,00 zł (fundusz sołecki) – wykonanie dokumentacji 

projektowej drogi gminnej w Złotorii Podlesie. 

- remont drogi gminnej w Ogrodnikach – koszt 5 904,00 zł (fundusz sołecki – 5439,00 zł, środki własne - 465,00 

zł) – wykonanie dokumentacji projektowej drogi gminnej w Ogrodnikach. 

- przebudowę drogi gminnej w Żółtkach – koszt 15 000,00 zł – napisanie wniosku wraz ze studium (do 

„Schetynówki”) 

- wiatę przystankowa w Śliwnie – 4 551 zł 

Turystyka 

Opłacono znakowanie szlaku rowerowego – 1300 zł oraz opracowanie mapy szlaku maryjnego – 2 999,99 zł. 

Gospodarka mieszkaniowa 

 środki pieniężne wydane były zgodnie z planem na działalność bieżącą: utrzymanie pracowników 

administracyjnych prowadzących sprawy gospodarki mieszkaniowej i komunalnej pracownikom brygady 

remontowej oraz utrzymanie samochodów i wydatki eksploatacyjne budynków przy ul. Mickiewicza. 

Ponadto: 

 zakupiono zagęszczarkę – 1 249 zł 

 przeprowadzono remont budynku sekcji obsługi – 9 110,62 zł –wymiana 2 drzwi, pokrycie dachowe nad 

garażem i częściowe docieplenie ścian garażu 

 zakup mieszarki – 569 zł 

 z wydatków bieżących zrealizowane zostały wypisy i wyrysy, szacunki nieruchomości, ogłoszenia o 

przetargach na sprzedaż nieruchomości oraz opłaty za znaki sądowe. 

 środki inwestycyjne wykorzystano w 99,97 % na wykup gruntów pod drogi gminne.  
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Wydatki bieżące przeznaczono na: 

 opłaty eksploatacyjne budynków komunalnych oraz drobne naprawy,  

 ponadto: 

1) zakup stołów i renowacja blatów stołów w ramach f. sołeckiego w Pańkach –  

10 300 zł 

2) zakup hali namiotowej – 2 850 zł, zakup stołów – 1 960 zł i krzeseł  - 1 319,20 zł w ramach f. 

sołeckiego wsi Gajowniki  

3) roboty ziemne przy świetlicy w Oliszkach – 11  512,19 zł 

4) szafki kuchenne w ramach f. sołeckiego w Oliszkach – 2 950 zł 

5) odnowienie pomnika Szubienicy – 1 087,32 zł 

6) zakup grzejników do świetlicy w Łyskach – 354 zł 

7) dekoracje świąteczne – 717,04 zł 

8) ośrodek zdrowia w Złotorii – 604,76 zł 

9) mieszkanie w Konowałach – 15 797,65 zł 

10) wyposażenie świetlicy w Barszczewie -  krzesła, telewizor, stół bilardowy – 12 183,38 zł – f. sołecki 

11) zakup płytki elektrycznej do Oliszek – 390 zł – f. sołecki 

12) remont instalacji elektrycznej w budynku komunalnym przy  ul. Szkolnej 7 – 2 985 zł 

13) remont instalacji elektrycznej w świetlicy w Konowałach – f. sołecki – 8 090 zł 

14) naprawa dekoracji świątecznych – 3 200 zł 

15) wymiana pompy w Barszczewie – 3 006 zł 

16) montaż drabinek dachowych na budynkach komunalnych – 2 000 zł 

Z wydatków inwestycyjnych:  

- zagospodarowanie placu we wsi Kruszewo – projekt – f. sołecki – 6 888 zł 

- przebudowa świetlicy w Łyskach – f. sołecki  - 10 974,99 zł 

- zagospodarowanie centrum wsi Izbiszcze…- 813 844,58 zł. W ramach robót wykonano: adaptacje istniejącego 

budynku świetlicy wiejskiej, połączenie go z budynkiem dotychczasowej zlewni mleka, który został gruntownie 

zmodernizowany. 

- remont świetlicy wiejskiej w Rogowie – wykonano dokumentację techniczną oraz przygotowano wniosek o 

dofinansowanie inwestycji ze środków UE – koszt 13 290,11 zł. 

- remont budynku komunalnego mieszczącego świetlicę wiejską w Barszczewie – etap II – koszt 329 196,36 zł  

- termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej…– koszt 747 984,12 zł,  

Działalność usługowa 

Poniesiono koszty map zasadniczych, ogłoszeń w prasie, opłacono opracowanie ekofizjograficzne, opłacono 

zmiany w planach zagospodarowania przestrzennego. 

Koszty związane z poborem podatków lokalnych: prowizja inkasencka, druki, papier, usługi pocztowe, opłaty 

komornicze. 

Administracja publiczna 

 planowane środki pieniężne wydano na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń pracownikom 

wykonującym zadania zlecone w zakresie administracji rządowej. 



18 

 

 wydatki wykorzystano zgodnie z planem na wypłatę diet radnym i sołtysom biorącym udział w sesji oraz na 

wydatki rzeczowe związane z przeprowadzeniem sesji i komisji. 

- planowane środki pieniężne wydano w 98,50 % na płace i pochodne oraz wydatki związane z utrzymaniem 

administracji samorządowej. Ponadto:  

1. zakupiono sprzęt komputerowy na kwotę 17 379,16 zł: 1 do referatu organizacyjnego, 4 – do referatu 

finansowego do obsługi podatkowej 

2. montaż rolet na sekretariacie i wymiarze podatków – 1 270 zł 

3. właz na dach urzędu – 1 687,56 zł 

Wydatki na promocję w 2012 r. zrealizowano  w 94 %: 

 wydawnictwa, materiały, ogłoszenia i usługi reklamowe i promocyjne – 17 667,79 zł 

 wykonanie obrazów itp. na cele promocyjne – 576,87 zł 

 promocja przez udział chórzystek z Gminy Choroszcz w Podlaskich warsztatach Piosenkarskich – 1 200 zł. 

 promocja na podstawie porozumienia z Grodnem –8  222,28 zł 

 przygotowanie zdjęć w związku z wystawą na 100-lecie OSP w Choroszczy – 3 000 zł 

 wykonanie ramek na wystawę z okazji 100-lecia OSP w Choroszczy – 400 zł 

 wydanie albumu na 100-lecie OSP w Choroszczy – 23 289 zł 

 obchody 100-lecia OSP w Choroszczy – 15 365,44 zł 

 Promocja przez zespoły i kluby sportowe – 1 900,00 zł 

 Zakup artykułów na turniej tenisa stołowego – 1 275,86 zł 

 Udział w spotkaniach promocyjnych – 370 zł 

 Realizacja projektu Wirtualny i realny spacer po Choroszczy – 16 543,50 zł 

Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa 

Na przeprowadzenie wyborów samorządowych wydano 3 759 zł. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Planowane wydatki bieżące przeznaczono na działalność bieżącą jednostek OSP oraz na:  

OSP Choroszcz 

- zakup 4 latarek – 4 320 zł 

- zakup opon – 5 972,88 zł 

OSP Klepacze   

- wymiana tablicy rozdzielczej – 2 500 zł 

OSP Rogowo 

- w ramach f. sołeckiego – wymiana stolarki okiennej i drzwiowej – 7 216,59 zł 

OSP Rogówek 

- w ramach f. sołeckiego  - ogrodzenie – 1 576,70 zł oraz kostka brukowa na plac przed OSP – 3 695,61 zł 

OSP Izbiszcze 

- lampa sygnalizacyjna – 3 228,12 zł 

-dostosowania samochodu – 931,10 zł 

OSP Złotoria 

- materiały do remontu garażu – 3 283,99 zł 

OSP Żółtki 
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- remont w ramach f. sołeckiego -  12 257 zł 

- materiały remontowe – 976,34 zł 

Ponadto zrealizowano projekt Szkolenie ratowników OSP  z Gminy Choroszcz – 46 241,67 zł 

Z wydatków inwestycyjnych zrealizowano: 

- zakup materiałów do remontu OSP w Choroszczy – 15 012,53 zł,  

- plac przed OSP w Klepaczach – 8 775,90 zł. 

Obsługa długu publicznego 

 środki pieniężne wydawane są zgodnie z założeniami na spłatę odsetek od obligacji,  zaciągniętych 

pożyczek i kredytów.  

Oświata i wychowanie -12 950 683,58 zł 

 wydatki na utrzymanie szkół zrealizowano w 98,76 %. Środki pieniężne zostały wykorzystane przede 

wszystkim na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń, bieżące utrzymanie szkoły, zakup pomocy 

naukowych i materiałów kancelaryjnych. Ponadto przeprowadzono częściowe remonty i dokonano 

ważniejszych zakupów: 

Ochrona zdrowia 

W 2012 r. wydano m. innymi 14 100 zł na prowadzenie punktu konsultacyjnego uzależnień w 

Choroszczy. Wydatkowano środki w wysokości 78,14 % planu – szczegółowe informacje w sprawozdaniu z 

realizacji Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnie4ń za 2012 rok. 

Pomoc społeczna 

 na świadczenia rodzinne i koszt obsługi wydano ogółem – 3 154 124,76 zł, z tego: 

1) zasiłki rodzinne, zasiłki pielęgnacyjne, świadczenia pielęgnacyjne – 2 718 772,60 zł 

2) składki społeczne dla osób otrzymujących świadczenia pielęgnacyjne  - 43 004,45 zł, 

3) koszty obsługi zadania  - 91 867,71 zł. 

4) wypłata świadczeń z funduszu alimentacyjnego  - 300 480 zł 

Tytułem świadczeń na ubezpieczenia zdrowotne w 2012 r. wydatkowano: 

a/  stałych podopiecznych - z otrzymanej dotacji 10.782,72 zł.  

b/ osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne z tytułu sprawowania opieki nad dzieckiem 

niepełnosprawnym wydatkowano kwotę -  27.355,45   zł. 

 z otrzymanej dotacji wypłacono: 117 rodzinom zasiłki okresowe na kwotę 136.421,36 zł udzielając 560  

świadczeń ,  

 ze środków własnych na zasiłki celowe jednorazowe wypłacone 64 rodzinom wydano 56.781,55   zł.  

 opłacono koszty pobytu w domach pomocy społecznej dla 17 osób - łączna kwota 312.614,18 zł.  

W  roku 2012 wypłacono 664 dodatków mieszkaniowych na kwotę 117 077,65  zł: 

Spółdzielni Mieszkaniowej - 520 dodatków na kwotę:  92.387,37 zł 

Komunalnym -  59 dodatków na kwotę:    6.937,13zł 

Pozostałym-  85 dodatków na kwotę:  17.753,15 zł 

 z otrzymanych środków wykorzystano dotację w wysokości 306.543,79  zł wypłacając 748 osobom zasiłki 

stałe, udzielając 829 świadczeń. 
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 planowaną dotację w wysokości 30 tys zł przeznaczono na zorganizowanie opieki pielęgnacyjnej, socjalnej 

i medycznej osobom w podeszłym wieku, chorym i niepełnosprawnym na terenie Gminy Choroszcz, 

przekazano 100 % Caritas Archidiecezji Białostockiej – zgodnie z zawartą umową. 

Na dożywianie wydano ogółem 215 899,97 zł., z tego: opłacono dożywianie w stołówkach szkolnych dla dzieci 

szkół z terenu miasta i gminy na kwotę 132 600 zł; udzielono pomocy celowej na dożywianie dla 152 rodzin na 

kwotę 83 300 zł.  

- 33 200 zł wypłacono jako dodatki do świadczeń pielęgnacyjnych 

- 3 540,93 zł – system pieczy zastępczej 

- Kwotę 21 715 zł wypłacono jako wynagrodzenie 9 osobom bezrobotnym pracującym w ramach prac 

społecznie użytecznych 

Opieka społeczna 

Realizacja projektu Narwiański Internet równych szans: 

W 2012 koszty poniesione wyniosły 317 048,73 zł. W ramach zadania w 2012 r.: zakupiono kolportowanie 

ulotek z logo Unii Europejskiej i wniosku, wykonano reklamę w gazecie, wykonano reklamę w radiu, 

zorganizowano konferencje prasowa na temat wniosku, wykonano stronę internetową wniosku, zakupiono utwór 

muzyczny do wniosku, wykonano dokumentacje projektową sieci, skonfigurowano połączenia sieciowe, 

zakupiono terminale abonenckie – 4 szt. w czterech świetlicach, zakupiono 56 szt., komputerów w tym: 30 szt. 

dla mieszkańców gminy oraz 26 szt. do świetlic na terenie gminy, zakupiono i dostarczono 4 szt. drukarki do 

czterech świetlic, zakupiono system zarządzania siecią, wykonano sieć internetową. Opłacono kierownika 

projektu, koordynatora projektu, obsługę strony internetowej oraz obsługę świetlic. 

Realizacja projektu Jutro może być inaczej: 

- w 2012 r. zrealizowano kursy: 

 kurs „ sprzedawca z modułem obsługi kas fiskalnych” - uczestniczyło 8 osób 

 kurs  obsługi maszyn i urządzeń roboczych, budowlanych i drogowych – operator  koparko ładowarki w 

zakresie III klasy uprawnień  -11 osoby 

Uczestników projektu wybrano w oparciu o przeprowadzoną rekrutację wśród osób korzystających z pomocy 

społecznej, mających trudności w podnoszeniu i zdobywaniu nowych kwalifikacji czy umiejętności. Charakter 

kursów specjalistycznych wyłoniono po przeanalizowaniu ankiet i wskazaniu przez beneficjentów ostatecznych, 

w jakim zakresie chcieliby pozyskać nowe umiejętności pozwalające na lepsze poruszaniu się po rynku pracy 

celem jej zdobycia. Okres projektowania trwał 6 miesięcy. 

Środki przeznaczono na realizację projektu „Jutro może byś inaczej” - aktywizacja zawodowa osób długotrwale 

bezrobotnych. 

- w projekcie wzięło udział 19 osób, realizacja założonych zadań stanowiła wydatek w wysokości zł.  

- 7.804,55  zł. wkład własny z przeinaczeniem na zasiłki celowe uczestnikom projektu, 

- 66.524,45  zł. dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Społecznego  

Edukacyjna opieka wychowawcza 

Środki w rozdziale „Pomoc materialna dla uczniów” wykorzystano na stypendia naukowe i socjalne – 125 

070,11 zł (środki własne  -23 414,01zł). Ze stypendiów naukowych skorzystało 6 osób, którym wypłacono 

łącznie 8 000 zł, natomiast stypendia socjalne wypłacone zostały w wysokości 117 070,11 zł 159 uczniom. 

Łącznie wydatki w stosunku do planu zostały zrealizowane w 84,83%. 
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1.Sprawozdanie z przesiewowych badań słuchu i wzroku przeprowadzonych za pomocą Platformy Badań 

Zmysłów „Słyszę”, „Widzę”, „Mówię”. 

W badaniach uczestniczyli uczniowie klas pierwszych ze szkół podstawowych w Rogowie, Złotorii, 

Kruszewie, Choroszczy.  

    Badania były przeprowadzane w oparciu o specjalnie przygotowany do przesiewowych badań słuchu i 

wzroku multimedialny program komputerowy „Słyszę i Widzę”, opracowany przez Instytut Fizjologii i Patologii 

Słuchu, NZOZ Centrum Słuchu i Mowy” Medincus” oraz Instytut Narządów Zmysłów.  

    Badania w poszczególnych placówkach odbyły się na przełomie listopada i grudnia 2012r. w 

następujących placówkach: 

- Szkoła Podstawowa w Choroszczy - przeprowadzono 69 badań słuchu i 69 badań wzroku; 

- Szkoła Podstawowa w Złotorii –  przeprowadzono 7 badań słuchu i 7 badań wzroku; 

- Szkoła Podstawowa w Kruszewie – przeprowadzono 5 badań słuchu i 4 wzroku; 

- Szkoła Podstawowa w Rogowie – przeprowadzono 2 badania słuchu i 2 badania wzroku. 

Wychowawcy badanych dzieci zostali poinformowani o wynikach badań. Wyniki przeprowadzonej 

diagnozy przekazywali rodzicom, zwracając uwagę na uzyskany wynik i w miarę potrzeb informowali o 

skierowaniu na dalszą diagnozę specjalistyczną.  

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Z wydatków inwestycyjnych zrealizowano: 

- kanalizacja we wsi Porosły – 1 31,13 zł  - II etap dokumentacji projektowej  

- kanalizacja w ulicy Brzozowej w Klepaczach (przedłużenie istniejącego kanału) – wykonano dokumentację 

techniczną  - koszt: 2 000, 00 zł 

- budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Choroszcz-  koszt: 36 179,59 zł w tym: 

zakupiono mapy do celów projektowych – koszt: 1323,39; wykonano kompleksowe usługi zmierzające do 

uzyskania dofinansowania ze środków NFOŚiGW (tj.: badania geologiczne, dokumentacja techniczna, wniosek 

o dofinansowanie) za kwotę 33 210,00 zł. Wykonano operat wodnoprawny na odprowadzenie ścieków z PBOŚ 

dla budynku Szkoły Podstawowej w Złotorii – 1230,00 zł.  

- kanalizacja w ul. Stawowej w Klepaczach - zakupiono materiały na budowę odcinka 41,50 mb sieci kanalizacji 

sanitarnej za kwotę 5 202,98 zł. Roboty budowlane sieci oraz zakup materiałów i montaż przyłączy, a także 

koszt dokumentacji projektowej zostały wykonane i pokryte przez mieszkańców działek podłączonych 

kanalizacji.  

- kanalizacja w ulicy Zastawie I w Choroszczy (przedłużenie istniejącego kanału) – wykonano dokumentację 

techniczną  - koszt: 3 200, 00 zł 

- projekt kanalizacji sanitarnej w m. Dzikie (i Kolonia – Dzikie) – wykonano koncepcję przebiegu kanalizacji 

sanitarnej – koszt: 8 900,00 zł  - (fundusz sołecki) 

- kanalizacja sanitarna w ul. Mickiewicza i Al. Niepodległości w Choroszczy – 980 zł – uzgodnienie sieci  

Na oczyszczanie miasta i wsi wydano 96,30% przewidzianych środków, na utrzymanie zieleni wydano 1 043,19 

zł. 
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Na rozbudowę oświetlenia ulicznego wydano 186 156,97 zł. Ze środków tych: 

- pokryto koszty przyłączenia do sieci PGE Dystrybucja oświetlenia ulicznego realizowanego w 2011 roku w 

miejscowościach: Zaczerlany (1 lampa), Dzikie (1 lampa), Choroszcz ul. Rybacka (1 lampa), Żółtki (1 lampa) – 

1 095,00 zł. 

Z planowanych wydatków bieżących wydano 100% planowanych środków, w tym: 

- warsztaty ekologiczne NATURA-my – 1 490,90 zł 

- sprzątanie lasów – 154,98 zł 

- nagrody za selektywną zbiórkę odpadów – 752,32 zł 

- dzień regionalny w Kruszewie – 1 996,12 zł, 

- utylizacja padłych zwierząt – 5 047,20 zł, 

- odbiór nieczystości – 9 397,56 zł. 

Z planowanych wydatków bieżących wydano 91,18 % planu. Są to wydatki na usuwanie padłych zwierząt oraz 

odłów psów, usługi weterynaryjne i naprawę gniazda bocianiego, selektywną zbiórkę odpadów. 

Z wydatków inwestycyjnych zrealizowano: 

- wodociąg w ul. Lisiej w Choroszczy – wykonano dokumentację techniczną  - koszt 3 600zł 

- wykonanie altany w Ruszczanach – f. sołecki – 6 830 zł 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

- środki pieniężne wydano na opłatę energii elektrycznej w świetlicach wiejskich. 

- dotacje na dofinansowanie działalności instytucji kultury i biblioteki były przekazywane systematycznie. 

Ponadto zrealizowano: 

- wykonanie projektu na budowę placu zabaw w Zaczerlanach  

- opracowanie zagospodarowania działki na plac zabaw za MGCK – 5 744,53 zł 

- zakup huśtawek do Porosł – f. sołecki – 1 402,20 zł 

- zabawki na plac zabaw w Kościukach – f. sołecki – 6 041 zł, środki pozostałe 752,73 zł 

- realizacja projektu Budowa placu zabaw wraz z ogrodzeniem w Zaczerlanach – 16 657,24 zł 

- realizacja projektu Budowa placu zabaw za budynkiem MGCK w Choroszczy – 28 622,10 zł 

Kultura fizyczna i sport 

Na obiekty sportowe wydatki zrealizowano na: 

1. Obiekt orlik (akcesoria i materiały niezbędne do bieżącego funkcjonowania obiektu) – 11 023,79 zł 

2. Konserwacja boiska Orlik – 4 101,84 zł 

3. Akcesoria na lodowisko – 1 812,97 zł 

4. Usługa asenizacyjna na obiekcie Orlik – 1 224,00 zł 

5. Przyłączenie i zakup energii i wody na obiekt Orlik – 4 7084,19 zł 

6. Zakup akcesoriów do pielęgnacji i pielęgnacja stadionu w Choroszczy – 8 459,67 zł 

7. Zakup materiałów i akcesoriów na boisko w Żółtkach – 290,85 zł 

8. Zakup materiałów i akcesoriów na boisko w Złotorii – 118,40 zł 

9. Zakup materiałów, akcesoriów i energii na boisko i do klubu w Łyskach – 4 668,05 zł 

10. Zakup materiałów, akcesoriów i energii na boisko i do klubu w Oliszkach – 2 173,35 zł 

11. Zakup materiałów i akcesoriów na boisko w Klepaczach – 5 008,28 zł 

12. Zakup materiałów i akcesoriów na boisko w Pańkach – 2 389,56 zł 
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13. Zakup materiałów i akcesoriów na boisko w Łyskach – 2 626,40 zł 

14. Zakup materiałów i akcesoriów na boisko w Izbiszczach – 635,64 zł 

15. Zakup materiałów i akcesoriów na boisko w Kruszewie – 295,20 zł 

16. Zakup materiałów i akcesoriów na boisko w Konowałach – 295,20 zł 

17. Koszty obsługi obiektu orlik – 18 448,06 zł 

 Ze środków inwestycyjnych zrealizowano budowę boiska w Porosłach na kwotę 11 229,85 zł, z czego 

w ramach f. sołeckiego – 11 039 zł. 

Dotację na wspieranie rozwoju badmintona przekazano zgodnie z umową.  

Rok 2012 zamknął się wolnymi środkami w wysokości 1 111 123 zł. W roku 2012 zaciągnięto 170 939 zł 

pożyczki długoterminowej na wyprzedzające finansowanie Remontu budynku komunalnego mieszczącego 

świetlicę wiejską w Barszczewie, kredyt  na sfinansowanie części unijnej projektu Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej…- 594 143 zł, kredyt 3 490 818 zł, z czego 179 692 zł- na spłatę deficytu oraz 

3 311 126 zł na spłatę zobowiązań. Spłacono 780 000 zł obligacji, 104 440,38 zł pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie Remontu budynku komunalnego mieszczącego świetlicę wiejską w Barszczewie 302 400  zł 

pożyczek długoterminowych oraz 2 124 285,28 zł kredytów. 

 

Na zakończenie Burmistrz poprosił o przyjęcie sprawozdań i udzielenie absolutorium za rok 

2012. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał następujące dokumenty: 

1) Uchwałę Nr II-00321- 41/13 z dnia 10.04.2013 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza 

Choroszczy sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2012 rok, 

2) Uchwałę Nr II-00322- 16/13 z dnia 09.05.2013 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną 

Rady Miejskiej w Choroszczy wniosku o udzielenie Burmistrzowi absolutorium za 

2012 rok, 

3) Opinię Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy dotyczącą wykonania 

budżetu gminy Choroszcz za 2012 rok. 

        (dokumenty w załączeniu) 

 

Ad. 9 -b 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radna Beata Jeżerys zapytała o wysokość kwoty wydatków na inwestycje pokrytej ze 

środków własnych. 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska odpowiedziała, że jest to kwota 3 335 625,20 zł, środki 

zewnętrzne w wysokości 2 701 027, 38 zł. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy za 2012 rok. 
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Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 5 za,  wstrzymujące się  przyjęła przedstawione sprawozdania.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za  przyjęła przedstawione sprawozdania.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy za 2012 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy, 

- wstrzymało się –  0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

  (uchwała Nr XVII/171/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 41) 

 

 

Ad. 9 -c 

 

 Przewodniczący Rady odczytał następnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Choroszczy o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Choroszczy za rok 2012 oraz projekt 

uchwały o treści zgodnej z przedmiotowym wnioskiem.  (wniosek w załączeniu) 

 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radna Beata Jeżerys chcąc się jeszcze odnieść do poprzedniego głosowania związanego jej 

zdaniem z obecnym tematem przypomniała o temacie, który padał przy przyjmowaniu 

budżetu, w poprzednim roku także – wydatki bieżące w naszej gminie są na dosyć 

wysokim poziomie. Oczywiście części z nich nie da się przeskoczyć, ale należy szukać 

oszczędności bo przy tym tempie wzrostu dochodów bieżących i przy założeniu, że 

wpływy w obecnej sytuacji gospodarczej z podatku dochodowego nie będą rosły to ma 

wrażenie, że niedługo zabraknie pieniędzy na inwestycje nawet jeżeli te 4 miejscowości 

się nie odłączą. Dlatego głosowała przeciwko przyjęciu sprawozdania. Oczekuje od 

Burmistrza szukania oszczędności, wie że to trudne dlatego zadawała pytania odnośnie 

zatrudnienia w Zespole Obsługi Szkół czy Sekcji Obsługi. Być może nie da się tego w 

znacznym  stopniu ograniczyć , ale oszczędności trzeba szukać. Powinno to być 

dyskutowane na Komisjach, zwłaszcza na Komisji Rewizyjnej. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

poprosił o przegłosowanie: kto jest za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Choroszczy za 

2012 rok: 

- za udzieleniem absolutorium – 13 głosów 

- przeciw udzieleniu absolutorium – 2 głosy 

- wstrzymało się – o głosów. 

   (uchwała Nr XVII/172/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 42 ) 
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Ad. 10 – 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w zakresie przeprowadzenia badań 

przesiewowych multimedialnym programem ,, WIDZĘ I SŁYSZĘ’’ oraz przygotowanie 

wstępnych kwalifikacji do korekcji wad postawy z odpowiednimi zaleceniami. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że proponuje udzielić pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu, w kwocie 4053 zł z przeznaczeniem na przeprowadzenie w klasach ,,I’’ 

Szkół Podstawowych w gminie Choroszcz, przesiewowych badań wzroku i słuchu 

multimedialnym programem ,,Widzę i Słyszę’’ oraz przygotowanie wstępnych kwalifikacji 

do korekcji wad postawy z odpowiednimi zaleceniami. Środki finansowe na pomoc o której 

mowa będą pochodziły z dotacji celowej z budżetu gminy Choroszcz na rok 2013. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w zakresie 

przeprowadzenia badań przesiewowych multimedialnym programem ,, WIDZĘ I SŁYSZĘ’’ 

oraz przygotowanie wstępnych kwalifikacji do korekcji wad postawy z odpowiednimi 

zaleceniami. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XVII/173/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 43) 

 

 

Ad. 11 – 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy Choroszcz w 

przedmiocie zmiany granic gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że otrzymaliśmy uchwałę Rady Miejskiej w Białymstoku w 

sprawie  wyrażenia opinii przez Radę Miejską w Choroszczy odnośnie przyłączenia naszych 

miejscowości do Białegostoku. Przez m. Białystok została uruchomiona procedura dotycząca 

właśnie włączenia tych miejscowości do Białegostoku i zgodnie z tą procedurą mamy 3 m-ce 

na wypracowanie opinii – uchwała z Białegostoku wpłynęła 22 kwietnia 2013 r. więc do 22 

lipca mamy czas na przygotowanie opinii. Aby Rada wyraziła opinię w drodze uchwały 

potrzebne jest przeprowadzenie konsultacji z mieszkańcami. Jest propozycja by włączyć do 

konsultacji mieszkańców całej gminy ponieważ temat jest ważny dla naszej gminy: groźba 

uszczuplenia dochodów o 20%  (dla Powiatu też); gmina Choroszcz jest tak położona, że ma 

2 obszary: od Białegostoku do Choroszczy są to obszary przynoszące dochód (przeznaczone 

pod usługi, budownictwo itp.), a od Choroszczy w kierunku NPN są to tereny rolne przed 

wszystkim , które przynoszą dochód jedynie z podatku rolnego, który nie jest wysoki. Dlatego  

bardzo nam zależy na utrzymaniu tych terenów bo dochody gminy spadną, chyba że Rada 

Ministrów podejmując decyzję o przyłączeniu zapewni gminie subwencję aby gmina 

funkcjonowała. Wyrażenie opinii w toku konsultacji polega na udzieleniu odpowiedzi na 

pytanie konsultacyjne o treści następującej: ,,Czy jesteś za zmianą granic Gminy Choroszcz, 
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polegającej na wyłączeniu z jej obszaru miejscowości: Krupniki-wieś, Łyski – wieś, Porosły – 

wieś, Porosły- Kolonia – wieś i włączeniu tego obszaru do Miasta Białegostoku?” 

Konsultacje zostaną przeprowadzone w dniach od 24 czerwca 2013 r. do 5 lipca 2013 r. 

Uprawnionymi do udziału w konsultacjach są mieszkańcy stale zamieszkali na terenie Gminy 

Choroszcz posiadający w dniu składania ankiety ukończone 18 lat. Proponuje się powołać 

Komisję ds. przeprowadzenia konsultacji, w skład której wejdą następujące osoby z Urzędu: 

1) przewodniczący – Mirosław Zalewski, 

2) członek – Ewa Łukaszewicz 

3) członek – Ewa Werpachowska 

4) członek – Henryka Jadwiga Tomaszuk oraz osoby zaproponowane przez Radę. Konsultacje 

polegać będą na wyrażeniu opinii osób uprawnionych do udziału w konsultacjach poprzez 

umieszczenie w jednej rubryce ankiety konsultacyjnej „Jestem za”, „Jestem przeciw”, 

„Wstrzymuję się” znaku „X”.  Osoba biorąca udział w konsultacjach zobowiązana jest do 

wypełnienia w ankiecie rubryk identyfikujących mieszkańca i złożenia podpisu. Ankiety 

zostaną udostępnione w następujących miejscach: w sekretariacie Urzędu Miejskiego w 

Choroszczy, w siedzibach gminnych jednostek organizacyjnych, na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Choroszczy, oficjalnym serwisie internetowym 

Urzędu Miejskiego w Choroszczy. Dopuszcza się możliwość rozprowadzania ankiet przez 

sołtysów sołectw, członków zarządów osiedli ustanowionych w Gminie Choroszcz, radnych 

Rady Miejskiej w Choroszczy oraz inne podmioty wskazane przez Burmistrza. Mieszkańcy 

biorący udział w konsultacjach zobowiązani są do osobistego wypełnienia ankiety i wrzucenia 

jej do opatrzonych pieczęcią jednej z urn, znajdujących się w: Urzędzie Miejskim w 

Choroszczy, Szkole Podstawowej w Kruszewie, Szkole Filialnej w Rogowie, Szkole 

Podstawowej w Złotorii, Zespole Szkół w Choroszczy, Filii Przedszkola w Łyskach, Filia 

Przedszkola w Barszczewie, Filii Biblioteki w Klepaczach, w godzinach ich otwarcia. 

Dopuszcza się możliwość wysłania ankiety pocztą na adres Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

lub przekazania wypełnionej osobiście ankiety innej osobie wymienionej w uchwale. Ankiety 

wysłane pocztą zostaną uwzględnione, jeżeli wpłyną do Urzędu Miejskiego w terminie 24.06 

– 5.07.2013. Sprawozdanie z przeprowadzonych konsultacji Komisja przedstawia 

Burmistrzowi Choroszczy najpóźniej do dnia 10 lipca 2013 r. W sprawozdaniu, o którym 

mowa w ust.1 uwzględnia się w szczególności: liczbę osób uprawnionych do udziału w 

konsultacjach, liczbę osób, które wzięły udział w konsultacjach, liczbę ankiet ważnych, liczbę 

osób, które wskazały w ankiecie poszczególne stanowisko – „Jestem za”, „Jestem przeciw”, 

„Wstrzymuję się”. 

 

Radny Aleksander Werpachowski przypomniał, że sprawy te były omawiane na posiedzeniu 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa, projekt uchwały został przyjęty ze zmianami 

zaproponowanymi na Komisji – jednogłośnie, nie zgłoszono kandydatów do Komisji uznając, 

że odpowiada skład zaproponowany przez Burmistrza. 

 

Radny Józef Waczyński poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa 

Publicznego jednogłośnie przyjęła projekt uchwały z poprawka odnośnie zapisania Filii 

Przedszkola w Barszczewie; nie zgłoszono kandydatów do Komisji. 

 

Radna Beata Jeżerys zwróciła uwagę, że na Komisji Gospodarki ustalono, że nie zgłoszą do 

Komisji kandydatów gdyż radni nie powinni być w jej składzie. Wniosła uwagę do  zapisu § 5 

ust. 2 gdyż jej zdaniem sugerowanie zatrudnienia gońca na teren miasta Chroszcz jest bez 

sensu bo wszyscy mieszkańcy miasta mają tak blisko do Urzędu, że bez problemu będą mieli 

dostęp do ankiet. Ma wrażenie, że chodzi tu o nabijanie głosów przeciwko odłączeniu. 
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Dlatego zgłasza wniosek formalny o wykreślenie z wymienionego paragrafu słów: oraz inne 

podmioty wskazane przez Burmistrza. 

 

Wniosek został odrzucony stosunkiem głosów: 

- za przyjęciem – 4 głosy 

- przeciw – 9 głosów 

- wstrzymało się – 2 głosy 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski  wyjaśnił, że to był skrót myślowy – dyskutowany 

zapis stwarza możliwość, nie konieczność. Chodzi np. o teren Spółdzielni Mieszkaniowej aby 

w ramach swoich struktur dokonała dystrybucji ankiet. Zapewnił, że nikt nie ma zamiaru 

zatrudniać nikogo z zewnątrz i ponosić dodatkowych kosztów.  

 

Radny Grzegorz Gereluk zauważył, że wszystkie emocje są tu niepotrzebne bo po Komisji 

utwierdził się w przekonaniu, że to wszystko ma mały wpływ na to jak się te sprawy potoczą 

bo już nabrały swojego tempa więc nie ma sensu kłócić się między sobą(radnymi). Nie jest za 

tym aby ludzi „naganiać” ani żeby ich zniechęcać. To powinna być ich dobra wola – jeśli im 

zależy na udzieleniu swojego zdania to przyjdą i wezmą udział w konsultacjach; jeśli nie 

wezmą udziału to tez będzie jakiś głos. Szansa na zablokowanie działań Grupy Inicjatywnej 

była na początku tej kadencji i nie zgodzi się z p. Zalewskim, że teraz jest czas na powstanie 

takiej grupy – wtedy jego zdaniem był czas na utworzenie takiej grupy, nawet z radnych jak 

sugerował,  aby byli bardziej aktywni w przekonywaniu mieszkańców tamtych miejscowości. 

Odbyło się zebranie, jest grupa antagonistów, zwolenników odłączenia się, ale później po 

spotkaniu mieszkańcy zwrócili uwagę, że nikt nie chce z nimi uczciwie rozmawiać. Ludzie 

potrzebują uczciwej rozmowy i tego zabrakło. Teraz emocje są po fakcie jego zdaniem.  

 

Dariusz Koda – sołtys Porosły – Kolonia powtórzył po radnym Gereluku: wtedy był czas na 

przekonywanie. Oskarża cała Radę, że do tej pory czekali, teraz procedura idzie swoim 

tokiem. Jest za tym aby jak najwięcej ludzi wzięło udział w konsultacjach, aby mogli się 

wypowiedzieć, żeby wiedzieli że te miejscowości czekały 3 lata na wypowiedzenie swojej 

opinii. W tej chwili są uzależnieni od decyzji Rady Ministrów. Przypomniał, że przez 

wspomniane 3 lata nie popłynął żaden strumień pieniędzy na te tereny oprócz roku 2012 gdy 

chaotycznie poruszono jakiś temat kanalizacji – nie wiadomo czy to jest optymalne gdzie 

pójdzie kolektor, czy to znowu nie będą wyrzucone pieniądze.  Do tej pory milczeli dlatego 

teraz musi to powiedzieć, że miał nadzieję na konkretne działania, a władze gminy przespały 

to. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zapytał przedmówcę, czy nie boi się, że mieszkańcy 

oskarżą jego jako Przewodniczącego Grupy Inicjatywnej,   że wszedł „z butami” w ich życie? 

 

Dariusz Koda nie zgodził się z zarzutem przedmówcy i uważa te słowa za niegodne radnego. 

 

Radny Jacek Dąbrowski oskarżył 2 grupy i przypomniał, że w maju ubiegłego roku z radnym 

Siemieniukiem proponowali spotkanie i „ruszenie” aby walczyć w sprawie tych 

miejscowości. Nic nie zrobiono więc jego zdaniem jeżeli je stracimy będziemy musieli sami 

„uderzyć się w piersi”. Ma obawy, że gdyby nawet ich grupa dała coś tym mieszkańcom to 

nie o to chodziło – to była kwestia polityki i rządzenia, nie oszukujmy się. Znalazła się grupa 

osób , które bez względu na to czy Rada zaoferowałaby im kanalizację czy cos innego to i tak 

byłoby źle. Zna tę sprawę, ale nie chce jej tu rozszerzać. Jest kilka osób, które jak się wyraził 

„namąciły” nie z tego powodu, że nic nie dostaną, tylko to była dobra „podpucha”. 
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Mieszkańcy mówią, że nic nie dostali, ale pomimo zrobienia tam inwestycji i tak grupa osób 

będzie mówiłaś, że coś im się nie podoba. To nie jest prawda, że się tam nic nie dzieje. Jedni 

muszą „uderzyć się w piersi”, ale i od drugich dużo zależało. 

 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyraził pogląd, że Rada tyle co ma do powiedzenia 

w  tej sprawie to dalej ma. W momencie jak wniosek mieszkańców wpłynął do miasta 

Białegostoku  to już zaczęła się procedura. Rada Miejska nic już nie mogła zrobić. W tej 

chwili Rada może jedynie poczynić działania by jak najwięcej mieszkańców wzięło udział w 

konsultacjach. Jeżeli wynik tych konsultacji będzie jednoznaczny np. 90:10 to konsultacje te 

mogą być rozstrzygające. Natomiast jeżeli będzie to 70:30 lub 60:40 to nasze działania będą 

trzeciorzędne bo decyzja zapadnie gdzie indziej i nikt nie będzie nas słuchał.  

 

Radna Beata Jeżerys odnosząc się do wypowiedzi radnego Dąbrowskiego przyznała, że 

obawiała się tego, że dyskusja w pewnym momencie zejdzie do „korzeni” jak to określiła. 

Osobiście przypomina sobie jak dyskusja o wyłączeniu zaczęła się na zebraniu wiejskim w 

Krupnikach, przy okazji wyboru sołtysa. Pamięta jak dzisiaj: to była propozycja, która padła 

od mieszkańców Krupnik i może przysiąc, że tak było. Dopiero wtedy zaczęli pytać 

mieszkańców innych miejscowości czy chcieliby się przyłączyć. 

 

Radny Jacek Dąbrowski  zapytał dlaczego na wspomnianym zebraniu wyborczym sołtysa 

Krupnik byli przedstawiciele  Łysek? 

 

Radna Beata Jeżerys stwierdziła, że nie przypomina sobie tego, ale rzeczywiście tak było. W 

każdym razie od tego zaczęła się dyskusja. Wracając do tematu konsultacji: zgadza się że 

powinna wziąć w nich udział jak największa liczba osób, każdy powinien mieć prawo żeby 

się wypowiedzieć. Każdy rozważa to oczywiście biorąc pod uwagę swoje potrzeby, swoje 

interesy, swoje korzyści lub swoje koszty - niezależnie od tego gdzie mieszka będzie to brał 

pod uwagę. Niektórzy, którzy podpisywali listę za odłączeniem być może w 100% obiema 

rękami podpiszą się teraz przeciw lub odwrotnie bo ludzie mogli zdania zmienić. Z 

odpowiedzi na jej interpelacje wynika, że wydatki inwestycyjne w 4 miejscowościach w 

ostatnich 3 latach to ok. 500 tys zł, tj. k. 40 tys zł na jedną wieś rocznie przy 2 300 tys zł 

dochodu z podatków co stanowi tyle co daje miasto Choroszcz. Rzeczywiście rozpoczęła się 

procedura, która idzie swoim trybem. Jako radna, która reprezentuje w jakiś sposób tych ludzi 

chciałaby żeby jak największa ich liczba  wzięła udział w konsultacjach, zwłaszcza z jej 

terenów, bo jak przyznała chciałaby znać głos tych ludzi przy podejmowaniu decyzji. 

 

Radny Rafał Łada zauważył, że być może gdyby były rozmowy to ten wniosek mieszkańców 

byłby wycofany. 

 

Radny Marek Żmujdzin zwrócił uwagę by nie mówić, że nie było takich rozmów bo nawet on 

zorganizował spotkanie Komisji Infrastruktury Powiatu z Grupą Inicjatywną, radny Łada też 

tam był. 

 

Radny Jacek Dąbrowski zadał pytanie radnemu Łada: czy chce odłączenia się, był przecież 

założycielem Grupy Inicjatywnej. 

 

 Radny Rafał Łada zauważył, że są po to by reprezentować głosy mieszkańców i wolę ogółu. 
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Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przytoczył słowa radnego Dąbrowskiego, że przed 

wyborami ktoś z Państwa grupy powiedział: jeżeli wygra Ułanowicz to odłączamy się – czy 

to jest dla dobra mieszkańców? Jego zdaniem to polityka. 

 

Radny Piotr Siemieniuk odnosząc się do słów radnego Dąbrowskiego przyznał, że 

rzeczywiście na początku były głosy aby pojechać do tych miejscowości i rozmawiać. 

Pamięta jak radna Dzienisiuk pierwsza mówiła o konieczności takich rozmów. Rzecz w tym, 

że nie jest przekonany czy Rada spełnia swoją funkcję bo pamięta jak Burmistrz powiedział 

(miał zresztą do tego prawo): nigdzie nie jedziemy, nie będziemy rozmawiać i radni 

powiedzieli: nie jedziemy. To on się pyta: do czego jest ta Rada? Rada powinna zatwierdzać 

to co przedstawia Burmistrz, powinna kontrolować pracę Burmistrza, ale tu jest tak, że co 

powie Burmistrz to Rada wszystko zatwierdzi. Uważa więc, że na Burmistrzu spoczywa 

ogromna odpowiedzialność bo Rada nie spełnia swojej funkcji. Jest zawsze za działaniami 

Burmistrza bo to on wszystko „ciągnie” jak się wyraził, a Rada nic nie robi. Poprosił by 

zwrócić uwagę jakie są drogi u nas, a jakie w gminach sąsiednich. Nie wie czy w przyszłości 

nie będzie tak, że część miejscowości będzie chciała przyłączyć się np. do Tykocina, Turośni 

Kościelnej jeśli tak będziemy pracować – to do przemyślenia. 

 

Radny Jacek Dąbrowski zauważył, że oczekuje się, że Rada będzie walczyć ciągle, a 

niektórzy pomimo tego, że planowane są konsultacje, że jest próba by jak najwięcej osób 

wzięło udział w tym głosowaniu, by jak najwięcej z nich potwierdziło i poparło 

przynależność do gminy – zadają pytanie: a po co? Czyli jednak w dalszym ciągu są za 

odłączeniem, za tym by to głosowanie wypadło na jak największą niekorzyść więc nalega by 

radni z tych miejscowości i założyciele Grupy Inicjatywnej określili się: czy są czy przeciw 

pozostaniu. Jeżeli p. Łada jest za pozostaniem to chciałby od niego usłyszeć co zrobił żeby 

jego miejscowości pozostały w tej gminie?  

 

Radny Rafał Łada zauważył, że każdy radny wybierany na danym terenie przez ludzi musi 

reprezentować wolę większości. W związku z tym nie ma sytuacji, że radni mogą 

reprezentować swoje interesy – tu nie ma znaczenia co on chce. 

 

Radny Marek Żmujdzin przypomniał słowa radnej Jeżerys, że każdy powinien zagłosować 

wg swego interesu – a gdzie jest interes społeczny, interes gminy? Tylko swój czubek nosa 

trzeba widzieć? 

 

Radny Rafał Łada jest zdania, że reprezentując mieszkańców radni muszą  reprezentować 

również ich wolę i interesy. Jeżeli w konsultacjach wyjdzie, że większość głosów jest za tym 

żeby te tereny pozostały w gminie – jest od tego żeby reprezentować tą opcję, która chce żeby 

te tereny zostały, razem ze wszystkimi. Powtórzył: jeżeli większość mieszkańców gminy 

opowie się, że chcą aby te tereny zostały – tak zagłosuje jak chce większość.  

 

Radny Józef Waczyński zabierając głos w dyskusji powiedział, że radni są wybierani w 

okręgach wyborczych, ale reprezentują także interes całej gminy. Głosując dzisiaj nad 

uchwałą dotyczącą konsultacji podejmują bardzo ważna decyzję, ale po konsultacjach które 

się odbędą będzie jeszcze ważniejsza decyzja do podjęcia. Od radnych jego zdaniem dużo 

zależy jaki będzie wynik tych konsultacji, a postawa każdego radnego na tym głosowaniu jest 

bardzo istotna i każdy radny w swoim sumieniu musi podjąć odpowiednią decyzję. Na 

zakończenie przypomniał, że odłączenie 4 miejscowości to skutki brzemienne, historyczne. 
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Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski przypomniał słowa ślubowania radnego: „Wierny 

Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców.”, a następnie treść art. 23 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym: „1. Radny 

obowiązany jest kierować się dobrem wspólnoty samorządowej gminy. Radny utrzymuje stałą 

więź z mieszkańcami oraz ich organizacjami, a w szczególności przyjmuje zgłaszane przez 

mieszkańców gminy postulaty i przedstawia je organom gminy do rozpatrzenia, nie jest 

jednak związany instrukcjami wyborców.” Jego zdaniem nawet jeżeli 60% mieszkańców 

zagłosuje za tym aby odejść to radny nie jest tym związany. Radny powinien sam ocenić 

sytuację mając na uwadze dobro gminy. 

Radny Rafał Łada zacytował: głos ludu głosem Boga. 

Radny Ireneusz Jabłoński przypomniał słowa radnego Waczyńskiego, że radni powinni 

zareagować – jego zdaniem za późno na to, o kilka lat za późno. Zauważył, że tzw. 

janosikowe jest u nas stosowane – z terenów bogatszych zabiera się na tereny słabiej 

rozwinięte aby zapewnić zrównoważony rozwój gminy. Wszystko to zgoda tylko jego 

zdaniem rozwój bogatszych terenów żeby „nakręcały” jeszcze bardziej dochody też trzeba 

przeanalizować. Nie dając przykładowej wędki dla tych miejscowości gdzie są 

przedsiębiorcy, gdzie firmy się rozwijają – nie złapiemy ryby. Dobrze, że cała gmina, 

wszystkie miejscowości wypowiedzą się na temat odłączenia i będą miały świadomość że 

głosując za pozostawieniem tych miejscowości wyrażają zgodę na to, żeby w tych 

miejscowościach coś zacząć robić.  

Radny Piotr Siemieniuk przypomniał spotkanie w Łyskach: Burmistrz był naprzeciwko 

mieszkańców, cos mówił, była jakaś rozmowa,  jednak większa część radnych nawet się nie 

ujawniła – dlaczego? 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zauważył, że widocznie taką mieli opcję tego spotkania. 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski dodał, że radni nie są osobami anonimowymi. 

Radny Tomasz Kraśnicki włączając się do dyskusji powiedział, że nie wszyscy radni, w 

przeciwieństwie do radnego Siemieniuka, popierają „pustosłowie” i nie wszyscy są za 

odłączeniem . Część radnych chce by gmina pozostała integralnie w całości. My jesteśmy 

wszyscy jedną rodziną i nie spodziewa się, że jakiś radny będzie za podzieleniem gminy. 

Natomiast obiecywać „bajki”, że my w ciągu roku wyasfaltujemy i skanalizujemy te tereny – 

jego zdaniem nie należy ludzi podburzać.  

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zwracając się do p. Koda zapytał czy Białystok cos 

zadeklarował oficjalnie, na piśmie dla tych miejscowości? 

Dariusz Koda odpowiedział, że nie dostał ze strony m. Białystok żadnych deklaracji, ale 

przeliczył prawdopodobieństwo inwestycji ze strony gminy Choroszcz i ze strony 

Białegostoku z wynikiem 10:90. Jeżeli zatrzymamy całość tej gminy to nie znaczy, że 

przyniesie to pozytywne skutki dla gminy i ich społeczności. Nie chodzi tu o gminę jako 

obszar, ale o społeczeństwo. Jeżeli nie będziemy inwestować w tą część gminy gdzie 

następuje rozwój, biznes, gdzie przychodzą pieniądze – to działamy akurat na niekorzyść. 

Może tym mieszkańcom będzie lepiej jak weźmie to lepszy gospodarz i zainwestuje, da pracę 

tym ludziom – wtedy będzie rozwój. 
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Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przyznał, że pretensje do Rady w jakiejś części są 

uzasadnione, ale radni z tego terenu też powinni się „uderzyć w piersi” i zapytać siebie co 

zrobili dla tych miejscowości. Przypomniał, że budując pierwszą kanalizację w Klepaczach 

12 lat temu jeździł po Warszawie, do Komisji Polsko-Szwajcarskiej i szukał środków. 

Wypracował pewne kryteria, zasady, pojechał potem z Burmistrzem i te środki (pierwsze) na 

kanalizację się pojawiły.  Jego zdaniem radni z tego terenu byli w pewnym okresie w 

podwójnej roli: radnego i sołtysa; były różne źródła. Chodnik w Krupnikach łączący Krupniki 

z Porosłami: trzeba było walczyć z Powiatem żeby wybudować go dla bezpieczeństwa 

mieszkańców. Byłaby ogromna przyjaźń i wsparcie gdyby taki wniosek wyszedł od tych 

radnych i gdyby wypracowali jakieś zasady pozyskania środków – nie przypomina takiego 

wniosku. Radni z tego terenu byli tylko nastawieni negatywnie do wszystkiego co się robi, 

tworzy. 

Radny Rafał Łada powiedział, że te ostre słowa traktuje bardzo osobiście. Musi powiedzieć, 

że wczoraj przejeżdżał ul. Elewatorską, która jest częściowo wyłączona z ruchu, wszedł 

wykonawca (firma Budamex), który m.in. będzie budował drogę po stronie Białegostoku 

łączącą ul. Elewatorską z Porosłami . Żeby to zostało zrobione trzeba było 6 lat temu zmienić 

mpzp przy ul. Elewatorskiej, narysować tą drogę wykorzystując do tego celu radnych 

Białegostoku, wprowadzić to jako zadanie WPF m. Białystok, ogłosić przetarg i zacząć 

inwestycję. Zwrócił uwagę, że w Radzie Miejskiej Białegostoku nie ma głupich radnych, 

którzy podjęli decyzję o budowie ul. Elewatorskiej donikąd. Droga jest budowana i nie można 

zarzucać, że radni z tego terenu nic nie robią. Inna rzecz, za którą chodzili przez kilka lat to 

skrzyżowanie sterowane światłami na krajowej „8”. Według kilku wariantów nie mieliby jako 

Porosły wyjazdu, ale wspólnie z gmina wywalczyli ten wariant, jako tymczasowy do 

momentu wybudowania skrzyżowania bezkolizyjnego. To są działania, które robią, a jest 

szereg działań, do których nie angażują gminy. Przewodniczący Rady, jego zdaniem, nie da 

się zaangażować do ich działań bo nie chce się zaangażować i pomagać im jako radnym. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że przez okres 6 lat radny Łada był u niego 

tylko jeden raz, przypadkowo po Sesji. Zarzucił radnemu Łada, iż nie wyszedł on z żadną 

inicjatywą o dyskusji czy wsparciu. 

Radny Piotr Tymiński zarzucił, że w przypadku deklaracji tzw. śmieciowych nie było to 

ważne żeby zapisać radnych, a w przypadku konsultacji jest ważne. Tu radni mogą roznosić, a 

przy deklaracjach śmieciowych nie mogli. 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w uchwale dotyczącej gospodarki 

odpadami byli wpisani tylko sołtysi – przewodniczących zarządu osiedli i radnych nie 

wpisywaliśmy ponieważ na terenie miasta jest specyficzna sytuacja  (dużo osób do 

obsłużenia). Pamiętając jednak zaangażowanie radnego Tymińskiego w przypadku 

dystrybucji deklaracji – doszliśmy do wniosku, że skoro jest wykazywana taka chęć pomocy 

to należy ją uwzględnić i w tym przypadku zapisaliśmy przewodniczących i radnych obok 

sołtysów ze względu na zaistniałą sytuację nadzwyczajną jaką jest zmiana  granic gminy. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zaproponował zgłaszanie kandydatur do składu Komisji 

ds. przeprowadzenia konsultacji. 

Radny Marek Żmujdzin zgłosił swoją chęć udziału w pracach Komisji; zgodę wyrazili także 

sołtysi wsi w osobach: Różą Urban, Waldemar Hryniewicki. 
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Przewodniczący Rady Piotr Dojlida zaproponował przegłosowanie całego składu Komisji: 

1) przewodniczący – Mirosław Zalewski, 

2) członek – Ewa Łukaszewicz 

3) członek – Ewa Werpachowska 

4) członek – Henryka Jadwiga Tomaszuk 

5) członek - Marek Żmujdzin 

6) członek - Róża Urban 

7) członek - Waldemar Hryniewicki 

 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał 

projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy 

Choroszcz w przedmiocie zmiany granic gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecny Piotr Siemieniuk. 

 

(uchwała Nr XVII/174/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 44) 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida ogłosił przerwę w obradach: 12.25 – 12.55 

 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad 

zaproponował zgłaszanie pytań do projektów uchwał w sprawie uchwalenia zmian 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz, które szczegółowo 

zostały omówione na posiedzeniach Komisji Stałych Rady. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Roman Kuźmicki wyjaśnił, że 

radni mają do przegłosowania 5 uchwał z 8, których dotyczyło wyłożenie. W trakcie 

wyłożenia wpływały uwagi do planu – w przypadku tych 5 uchwał uwag nie było, 

ewentualnie były to uwagi uwzględnione przez urbanistów, ale niepowodujące konieczności 

powtórnego ich  wyłożenia. Natomiast 3 uchwały będą wymagały ponownego wyłożenia. 

  

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektów uchwał w sprawie uchwalenia zmian 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 
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Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 5 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się  przyjęła przedstawione 

propozycje.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za  przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekty uchwał w sprawie uchwalenia zmian miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz: 

I. 1) w obrębie ewidencyjnym wsi Dzikie, obszar położony na wschód od drogi powiatowej o nr 

geodezyjnym 62; 

2) w obrębie ewidencyjnym wsi Rogówek, działka o nr geodezyjnym 92; 

3) w obrębie ewidencyjnym wsi Żółtki, działki o nr geodezyjnych 651/1, 651/2, 651/3, 

651/4, 652 i 653; 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecni chwilowo: Siemieniuk, Tymiński i Jabłoński. 

 

(uchwała Nr XVII/175/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 45 ) 

 

II. w obrębie ewidencyjnym wsi Złotoria obejmujący część działki o nr geodezyjnym 376/2 oraz 

część działki o nr geodezyjnym 376/12, 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecni chwilowo: Siemieniuk, Tymiński, Jabłoński i Sokół. 

 

(uchwała Nr XVII/176/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona  46) 

 

III.  w obrębie ewidencyjnym miasta Choroszcz obejmujący działki lub ich części o nr geod. 777, 

778/1, 778/2, 779, 780/1, 780/2, 781/1, 781/2, 782, 783, 784, 785, 786, 787, 840, 737/4, 

767, 768/1, 768/2, 768/3, 769, 770, 771/1, 771/2, 776, 735, 772/1, 772/2, 772/3, 772/4, 

772/5, 773, 774, 775, 788, 834/17, 1527, 1530, 1550 i 1551, 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecni chwilowo: Siemieniuk, Tymiński i Jabłoński. 

 

(uchwała Nr XVII/177/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 47 ) 
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IV. 1) w obrębie ewidencyjnym wsi Barszczewo – działki o nr geodezyjnym 74/1 i 74/2; 

2) w obrębie ewidencyjnym wsi Kruszewo – obszar położony na południe od drogi 

powiatowej o nr geodezyjnym 414/3; 

3) w obrębie ewidencyjnym wsi Złotoria – obszar położony na południe od drogi gminnej o 

nr geodezyjnym 558/1; 

4) w obrębie ewidencyjnym wsi Żółtki – działki o nr geodezyjnym 514 i 515; 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecni chwilowo: Siemieniuk, Tymiński i Jabłoński. 

 

(uchwała Nr XVII/178/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 48 ) 

 

V. obszar o łącznej powierzchni około 1,01 ha w obrębie ewidencyjnym miasta Choroszcz, 

obejmujący działki o nr geodezyjnych 561/7, 661/6, 661/8, 662/13, 662/35, 662/36, 

662/37, 662/38, 662/39, 662/41, 662/45, 662/46, 
 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecni chwilowo: Siemieniuk, Tymiński i Jabłoński. 

 

(uchwała Nr XVII/179/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 49 ) 

 

 

Ad. 13 – 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie propozycji w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami należącymi do zasobu 

Gminy Choroszcz. 

 

Zastępca Burmistrza  Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w uchwale Nr V/31/07 Rady Miejskiej 

w Choroszczy z dnia 28 marca 2007r. w sprawie określenia zasad gospodarki 

nieruchomościami należącymi do zasobu Gminy Choroszcz w §10 ust. 1 otrzymuje 

brzmienie: „1. Najemców, dzierżawców oraz użytkowników nieruchomości gruntowych i 

lokali użytkowych, w odniesieniu do umów zawieranych na czas dłuższy niż 3 lata lub na 

czas nieoznaczony, wyłania się w drodze przetargu, z zastrzeżeniem ust. 2 i 3.” 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad gospodarki 

nieruchomościami należącymi do zasobu Gminy Choroszcz. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 



35 

 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecni chwilowo: Siemieniuk, Tymiński i Jabłoński. 

 

(uchwała Nr XVII/180/2013 stanowi załącznik do protokołu, strona 50 ) 

 

 

Ad. 14 - 

 

Rada Miejska w Choroszczy stosunkiem głosów 14 za, przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Choroszczy z realizacji programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  

uzależnień za rok 2012 przedstawioną przez Pełnomocnika ds. profilaktyki i rozwiązywania 

problemów uzależnień p. Witolda Wróblewskiego.  

 

      (sprawozdanie w załączeniu) 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo p. Tymiński. 

 

 

Ad. 15 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy stosunkiem głosów 14 za przyjęła, przedstawione przez 

Zastępcę  Burmistrza Mirosława Zalewskiego, sprawozdanie Burmistrza Choroszczy z 

realizacji zadań przez kluby sportowe w 2012 r. 

 

      (sprawozdanie w załączeniu) 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo p. Tymiński. 

 

 

Ad. 16 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (13 głosów) przyjęła, przedstawione przez 

Panią Ewę  Łukaszewicz inspektora UM Choroszcz  sprawozdanie   Burmistrza   o   

realizacji  zadań   wynikających   z   Programu współpracy  Gminy Choroszcz z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi  działalność pożytku 

publicznego. 

       (sprawozdanie w załączeniu) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecni chwilowo: Jeżerys i Tymiński. 

 

 Ad. 17 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła, przedstawione przez 

Panią Jolantę Andruszkiewicz – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Choroszczy, sprawozdanie  z działalności OPS za rok 2012. 

      

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo Łada. 
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Ad. 18 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła, przedstawione przez 

Panią Jolantę Andruszkiewicz – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Choroszczy, sprawozdanie Zespołu Interdyscyplinarnego w Choroszczy z 

działalności za rok 2012. 

     (sprawozdanie w załączeniu) 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo Łada. 

 

Ad. 19 – 

 

  

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła, przedstawioną przez 

Panią Jolantę Andruszkiewicz – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Choroszczy, ocenę zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy 

Choroszcz. 

     (informacja w załączeniu) 
 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo Łada. 

 

Ad. 20 – 
 

 

a) Rada Miejska przyjęła sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z prac Komisji za rok 

2012 przedstawione przez jej Przewodniczącego Tomasza Kraśnickiego. 

 

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

b) Rada Miejska przyjęła sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa 

Publicznego z prac Komisji za rok 2012 przedstawione przez jej Przewodniczącego Józefa 

Waczyńskiego. 

 

(sprawozdanie w załączeniu) 
 

c) Rada Miejska przyjęła sprawozdanie Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa z 

prac Komisji za rok 2012 przedstawione przez jej Przewodniczącego Aleksandra 

Werpachowskiego. 

 

(sprawozdanie w załączeniu) 
 

Ad. 21 – 

 

  Zapytania i wolne wnioski: 

 

Piotr Dojlida poinformował o powiatowych zawodach samorządowych, które odbędą się w 

tym roku 24 maja w Choroszczy – zaprosił do czynnego udziału. 
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Beata Jeżerys zapytała o termin kolejnej Sesji ponieważ jest to ważne z uwagi na okres 

urlopowy. Przypomniała także o konieczności uzgodnienia przyłącza wodociągowego do 

domu przy ul. Węgierskiej – zgłaszała tą sprawę na Komisji. 

 

Mirosław Zalewski poinformował, że Sesja musi się odbyć do 22 lipca , ale prawdopodobnie 

będzie 19 lipca. 

 

Piotr Siemieniuk poruszył ponownie sprawę drogi w Mińcach gdzie przejazd równiarki nie 

wystarczy dla zapewnienia poprawy jej przejezdności gdyż po deszczach jest zalewana wic 

prawdopodobnie potrzebny jest rów lub przepust odprowadzający wody. Drogi gruntowe w 

Ogrodnikach, Mińcach, Czaplinie i Gajownikach także wymagają równania. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że mieliśmy podpisaną umowę z firmą KOM – niestety w tej 

chwili wspomniana firma nie reaguje na sygnały z Urzędu jeżeli chodzi o równanie dróg. 

Rozwiązaliśmy już z nimi umowę, został od dzisiaj ogłoszony przetarg odnośnie równania, a 

radca przygotował pismo  odnośnie drugiej części umowy dotyczącej utrzymania i proponuje 

rozwiązanie umowy za porozumieniem stron, jeżeli „nie” – będziemy liczyć kary dla firmy 

KOM. 

 

Jacek Dąbrowski poprosił o zakupienie 20 puszek lodu-zamrażacza na potrzeby 10 LZS-ów. 

Zgłosił także następujące sprawy: 

1) ściąć drzewa na terenie SM przy bloku Nr 1 Aleja Niepodległości, 

2) oznakować przejścia dla pieszych na ul. Żółtkowskiej w Choroszczy: przed głównym 

wejściem na ogródki działkowe, przy stadionie (zejście po schodkach od strony 

bloków) oraz zamontować ograniczniki prędkości, 

 

Grzegorz Gereluk poprosił o odwodnienie kanalizacji burzowej przy ul. Powstania 

Styczniowego 14 w Choroszczy (jego zdaniem obecna rura ma za małą średnicę lub jest 

załamana i nie spełnia swojego zadania.) Ponownie poruszył także sprawę wymiany 

żeliwnych rur wodociągu w Alei i przypomniał, że jednak były takie awarie: żeliwo może tak 

pękać że na zewnątrz tego nie widać, a jest to zbyt ryzykowne by tak zostawić.  

 

Piotr Siemieniuk poruszył sprawę wód opadowych w Barszczewie: poprosił o pisemne (nawet 

e-mailowe) ustosunkowanie się do tego problemu z określeniem sposobu jego rozwiązania. 

Woda ta spływa z pól od strony Sz. Kruszewskiej. Może problem rozwiązałby rów od strony 

drogi zagumiennej? 

 

Jerzy Ułanowicz odpowiedział, że było spotkanie w Spółce gminnej, na którym był sołtys 

Barszczewa z pomysłem rozwiązania przedmiotowego problemu poprzez domówienie się z 

właścicielami nieruchomości i położenie rury drenarskiej przy chodniku. Ma to być zrobione 

we własny zakresie przez mieszkańców. Jego zdaniem to bardzo dobry pomysł na 

rozwiązanie problemu z wodami opadowymi. 

Temat wodociągu żeliwnego w Alei zostanie skierowany do ZEC – Wod aby sprawdzili jego 

stan przed położeniem asfaltu. 

 

Piotr Siemieniuk poprosił aby specjalista obejrzał czy położenie rury drenarskiej w 

Barszczewie załatwi sprawę czy też potrzebny będzie jeszcze rów, o którym wspomniał. 
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Ad. 22 – 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł 

Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  XVII Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

    Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała :Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 


